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Nordic Innovation er fællesnævneren for et særdeles 
ambitiøst initiativ, som projektleder i Asia House, Peter 
Johansen, har arbej-
det  med gennem 
længere tid i sam-
arbejde med Tech-
B B Q  o g  C o p e n -
hagen Capacity samt 
kolleger i Estland, 
Finland, Norge og 
Sverige finansieret af 
ØK Fonden og Indu-
striens Fond. 

Asia House er med 
Innovation Lab Asia-
projektet, særdeles 
centralt placeret i det 
fælles nordiske initia-
tiv i Japan for Start-
ups og investorer. 
Projektet nåede sit 
foreløbige højde-
punkt med en dele-
g a t i o n s - r e j s e  t i l 
Japan i februar. Her 
del tog repræsen-
tan te r  f ra  fæl les 
nordisk side sammen 
med Estland, som i 
forvejen har markeret 
sig markant i Japan sammen med Finland. 

Den nordiske delegation styrkede forbindelserne under 
ikke mindre end 40 møder på ni dage i de japanske byer 

40 møder på ni dage

Hjemme fra rejsen kommenterer projektleder for Asia 
House, Peter Johan-
s e n :  -  D e r  b l e v 
opnået mange, inte-
ressante kontakter 
blandt de japanske 
investorer. De vil 
bl.a. være stærkt 
repræsenteret ved 
TechBBQ-konferen-
cen, Startup & Inno-
vation Summit, 17-
18 .  sep tember  i 
Øksnehallen, Køb-
enhavn. 

     

                          ELJ

Fukuoka, Osaka, Kobe, Kyoto og Tokyo. 

Andre initiativer er i 
sp i l  o g så  i  As i a 
House, som dermed 
for tsætter  udvik-
lingen af sit bindeled 
mellem dansk han-
del, uddannelse og 
kultur til Asien - og 
altså her specifikt 
rettet mod Japan. 

www.asia-house.dk eller 

Se mere: 

www. innovationlabasia.dk

For den ikke-japansk skriftkyndige: 
Ovenstående japanske skrifttegn siger Nordic Innovation

Projektleder Peter Johansen, Asia House (til venstre), har sammen med Julian 
Nielsen, TechBBQ, og Lisa Mallner, Copenhagen Capacity, netop gennemført et 
markant initiativ i Japan sammen med nordiske samarbejdspartnere. Det var 
unikt, at japanerne blev præsenteret for materiale på eget sprog. 
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ØK´s Almennyttige Fond blev stiftet juni 1988 med 
formålet, at yde økonomisk støtte til  almennyttige 
initiativer, og dermed være med til at værne om ØK-
navnet og Kompagniets omdømme. Over årene har der 
været behov for at tilpasse Fondens formål i tråd med 
udviklingen og den endelige afvikling af ØK. Fondens 
formål har især de seneste år været at fastholde og 
udvikle relationerne mellem Danmark og de asiatiske 
lande, samt at støtte aktiviteter, der har til formål at 
forvalte ØK's historiske arv og erhvervshistoriske virke. 

I relation til det sidstnævnte formål, har Fonden de 
seneste år støttet mange projekter og initiativer bl.a. 
donation til etablering af Søfartsmuseet i Helsingør, 
bøger og film om skoleskibet København, motorskibet 
Selandia, hospitalsskibet Jutlandia, bogen UDSYN – 
ØK, Danmark og Verden, renovering og modernisering 
af Asia House, samt en bred vifte af andre projekter.  
Derudover giver Fonden en årlig økonomisk støtte til 
driften af ØK Klubben. Endelig skal det nævnes, at der                    ELJ

Erik Bøgh Christensen: - Arbejdet med at medvirke til at 
styrke de kommercielle og kulturelle forhold mellem 
Danmark og de asiatiske lande er en svær og ressource 
krævende opgave, og da de strategiske overvejelser i 
Fondens bestyrelse peger i retning af, at dette område 
skal udvikles yderligere, synes det naturligt at Ove 
Ul lerup – med s in  er far ing f ra  mange år  i 
udenrigstjenesten – overtager formandsposten. I 
denne udgave af ØK Bladet (forsiden) introduceres 
projektet ”Innovation Lab Asia”, som er eksempel på et 
af de nye tiltag, der udvikles af sekretariatet i Asia 
House.                    

har været arbejdet intenst med at etablere et værdigt og 
varende minde for ØK´s historiske virke i form af et 
ungdoms-kollegie i ejendommen, East Asiatic House, 
Indiakaj 20. Desværre er det ikke lykkedes for Fonden 
at realisere dette projekt, men andre muligheder 
overvejes.

Erik Bøgh Christensen overdrager formandsposten i ØK Fonden     

  rshansen@webspeed.dk

  Florida 34293, USA
� � danscot1777@aol.com

90 år:� 16.05.� Sven-Jørgen Højtved Pedersen
� � 522 Cedar Wood Lane, Venice,  

80 år:� 04.04.� René Schwartz Hansen
� � Solvej 10B, Søllerød, 2840 Holte

� � � �

� � Bianco Lunos Allé 10, 2.tv., 
  1868 Frederiksberg C

� 19.04.� Svend Nisted
� � 3 Canterbury Place, Brighton 3186,   
  Melbourne, Australien
  nisted@bigpond.net.au

� � Ilsoe@mail.com

� 19.04.� Jørgen D. Ilsøe

  MA 02129, USA

� � pcglund@gmail.com

� 15.05.� Hans Peetz-Larsen

� � Tuborg Havnepark 7, st. tv., 

� � peetzlarsen@yahoo.com

� � � � �

  2900 Hellerup

75 år:� 22.04.� Christian Lund

� � P.O. Box 290562, Charlestown, 

� � Hanscjensen@webspeed.dk

� � Skjoldhøj Alle 8B, 

� 17.06.� Birgit Liisberg

  6710 Esbjerg V

 16.05.  Hans C. Jensen

� � annelise.c@dukamail.dk

� � biering@privat.dk 

� � Geelsmark 18, 2840 Holte

� 30.05.� Jens Bonne Svennevig

� 03.05.� Vagn Skaarup Christensen

� � Sløjen 3, Svogerslev 4000 Roskilde

  2300 København S

� 23.06.� Gorm Biering-Sørensen
� � Nyelandsvej 81, 1.th., 
  2000 Frederiksberg

� � (Portræt-artikel side 4)

� 23.06.� Annelise Christiansen

  2920 Charlottenlund

� � svennevig@esenet.dk

� � vagnskaarup@outlook.dk

� � Svalevænget 9, Hjerting, 

� � b.liisberg@mail.dk 

� � Amagerbrogade 259 A st. tv., 

� � Korsørgade 42, 2100 København Ø

� � Vestergårdvej 25, Strib, 

� 28.06.� Jette Lindegaard

� � jetlinde@mail.dk

70 år:� 17.04.� Knud Jørgen Wismann

  8983 Gjerlev J.
� � wismann@elromail.dk

� � Toften 5, Øster Torslev, 

� 08.05.� Flemming Olsen

  5500 Middelfart
� � folsen@post2.tele.dk

� 19.06.� Frank Kvistgaard
� � Urbanizacion Torremuelle T-2, 
  29630 Benalmadena Costa, 

  frank.kvistgaard@icloud.com

� 23.06.� Kim Pommergaard

� � kim@pommergaard.dk 

  Spanien� � �

� � Bagergade 2A, 5700 Svendborg

� � lars.mathiesen.cdn@gmail.com 
  3760 Gudhjem

� 06.05.� Jan Erik Sem Dambæk

� � jdambaek@bluewin.ch
  2970 Hørsholm

65 år:� 15.03.� Lars Mathiesen
� � Stangevej 11 Østerlars, 

� � Opnæsgaard 13, 1 tv., 

  3060 Espergærde

50 år:� 02.05.� Christian Havrehed

�          christian@yantu.com
  2000 Frederiksberg

� � jorgen@horwitz.dk

� � Tibberup Allé 18, 

� � Pilevej 12, 5800 Nyborg
� � plw@privat.dk

� � 5440 Wentworth Street, Atlanta, 

� 17.05.� Søren Tousgaard Jensen

  2920 Charlottenlund

� � Amager Strandvej 100 - 2. mf, 
  2300 København S

� 10.06.� Søren Kim Larsen

� 10.05.� Jørgen A. Horwitz

� � s-tousgaard@privat.dk

  GA 30342, USA
� � sorenlarsen@att.net

60 år:� 26.03.� Søren Green

� � Strandvejen 186 E, 

� � soren.green@tdcadsl.dk

� 02.04.� Poul Leineweber

� � Godthåbsvej 84, 

NB:� Carl Edvard Ejby Hansen, Ovenvande 6, 3. t.v. 8660 Skanderborg, 
ceejby@gmail.com blev 70 år, 30. december. Ejby skulle dermed være med 
på fødselsdagslisten i december-bladet, men det kom han desværre ikke – 
så hermed en forsinket lykønskning fra redaktionen.    

Rene S. Hansen Jørgen D. Ilsøe Svend Nisted

Hans Peetz-Larsen Christian Lund Vagn S. Christensen

Knud J. Wismann Flemming Olsen Frank Kvistgaard

Kim Pommergaard Lars Mathiesen Jan E. S. Dambæk

Jørgen A. Horwitz Søren T. Jensen Christian Havrehed

Højtved Pedersen Carl E. Ejby Hansen
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Jørgen K. Jørgensen: ØK for 25 - 50 - 75 - 100 år siden

Hans Peter Holst har denne gang ØK Bladets medlems-stafet - Sætter fokus på ØK´s forhenværende centrale position i alverdens træhandel  

Annelise: - Det har altid været mig en stor glæde at 
hjælpe, hvis noget gik én på i Kompagniet eller privat. 
Jeg kunne altid og hurtigt fornemme, når kollegerne 
dukkede op på gangen 
nede hos mig og min 
dej l ige kol lega og 
nabo, 

 

Glæden ved at hjælpe

navn-kundige Erik Piil 
”Foto”-Clausen. Især 
kopi-rummet var jo i 
forvejen et særligt ofte 
fortroligt arbejdsrum, 
når der f.eks. blev ar-
bejdet med materiale 
til direktionens, divi-
sionernes eller admini-
strationens møder og 
tiltag. Fortroligheden 
kunne ingen få mig til 
at gå på kompromis 
med – heller ikke når 
selv kolleger fra høje-
ste plan forsøgte sig - 
ingen nævnt, ingen 
glemt.

-Ja, jeg har ofte måttet høre for, jeg netop har 
f ø d s e l s d a g  S c t . 
Hansaften med kom-
mentaren, ”nå du er her 
stadig og ikke faret til 
Bloksbjerg…..?!”. Men 
alle har været glade for, 
at Annelise gennem 
årene klarede sig fint 
igennem sine fødsels-
dage på denne dag. For 
mange var hun ligefrem 
”vor mor”, der altid 
havde en dør åben for 
en snak og en skulder, 
når der var behov for 
det.

Annelise inviterer til pigefrokost ude på fødselsdagen, 
tirsdag 23. juni. I juli bliver mærkedagen markeret på 
Bornholm, hvor hun samler hele sin nærmeste familie på 
Hotel Friheden i Sandkås.

Kakao og kortspil med Asta
Annelise: - Og ikke mindst nyder jeg mine fem 
børnebørn, hvor der også er en lille efternøler på otte år. 
Asta. Jeg henter hende hver tirsdag efter skolen, vi går 
på café, drikker kakao, spiller kort og snakker. Jeg har 
også en dejlig årlig rejse-tradition med en veninde på 
min alder, jeg oprindeligt mødte på Azorerne. Hun var i 
samme situation som jeg, og nu rejser vi sammen.

Annelise blev – som det fremgår af Blå Bog – 
pensioneret i 2009. Men det er langt fra slut med det 
aktive liv og snak. Hun mødes månedligt med andre ØK-
piger i en frokostklub, hun dyrker gymnastik og fitness, 
pensionist-bio mindst en gang om ugen, samt ofte med i 
ØK Klubbens arrangementer, m.m.

-Min mand, Henning, kom i forbindelse med sin stilling 
som køkkenchef på Hotel Europa i kontakt med Kaj 
Runchel. Det blev også mit held, da jeg senere blev 
tilbudt ansættelse i kantinen og bl.a. også med daglig 
kaffe-service til vores personalechef, Gunnar A. 
Engelmann. Da han tilbød mig jobbet i kopi-afdelingen, 
slog jeg straks til. Og dér blev jeg så, til det hele 
desværre begyndte at falme omkring ØK. Jeg måtte 
forlade ØK 1994 - så jeg nåede ikke, at komme med ud 
på Midtermolen. Jeg skal også nævne en opgave, jeg 
løste til stor bevågenhed verden over, nemlig en 
månedlig samling af udklip fra ØK-omtale i aviserne. 

                  ELJ     

-Jeg husker især de mange gange, jeg kunne hjælpe 
pers-onligt med de forhold, der jo uvægerligt opstår i en 
så stor koncern som ØK var med personligt arbejdspres 
og private forhold. Jeg var meget tilfreds, når jeg med 
min interesse for at tage den fortrolige snak, der skulle til, 
viste sig at bære igennem. Ofte med god positiv respons 
på, hvordan det så gik.

Godt tilbud fra Engelmann
-Hvordan kom ØK ind i dit liv?

Annelise fortæller til blå bog: 

Født på Amager. Amager-pige hele sit liv, og det bliver der ikke ændret på, er den bestemte melding. 
1961 kontorelev i et ingeniørfirma og yderligere et år her efter elevtiden. 1965-1967: Ansat i OTA-
koncernen. Gift 1965 med sin Henning, som også i mange år var tilknyttet ØK først til søs og senere 
som altmuligmand i Holbergsgade. Annelise mistede desværre Henning efter hans svære sygdom, 
2011. De fik børnene, Lene 1967 (hun er i dag laboratorieleder på DTU) og Lisbeth 1970 (nu 
koordinator Novo). Annelise passede dem hjemme de første år. 1980 ansat i Holbergsgade først i 
kantinen derefter i kopi- og foto-afdelingen. 1994 farvel til ØK i en af de store fyringsrunder, og det 
betød ledighed i et par år indtil ansættelse i Nykredit frem til efterløn og pension 2009.

Nis Peter Jollmann, Tønder. Startede 
i ØK som elev, 1972. Uddannet fra 
Ekspor t -Dokumen t -A fde l i ngen , 
derefter China Trade Department, hos 
Sven Ankersen. Udstationeret 1977 Paris (hos Jan Bie 

Inger Bente Seidel, Fredensborg, 
datter af tidligere ØK-kollega, Ole Peter 
Waldemar Mather med tjeneste i 
Sydøstasien. Bente er selv pensionist 
med adskillige ØK-folk i sin bekendt-
skabskreds.

Henrik Blichfeld, Sammamish, WA 
98075, USA, blev ansat som elev i 1974 
ved Hovedkontoret. Efter elevtiden blev 
Henrik udsendt til Canada, Saudi 
Arabien, USA og Singapore, og 
fratrådte på eget initiativ i 1990.

Siden seneste udgave af ØK Bladet har følgende effektueret tilbuddet om at blive livstids-medlemmer af ØK 
Klubben med kontingent een gang for alle, kr. 3.000:

· Birgitte Leding Lund, Charlottenlund · Niels Moth Børglum, Frederiksberg

Dermed er 55 medlemmer med i denne eksklusive livstidsgruppe, som fritager klubbens administration for den 
årlige ”kamp” (desværre ofte) om indbetaling af kontingentet. Så flere må meget gerne følge op. 

· Poul Jacobsen, København Ø · Ole Sørup Rasmussen, Bangkok

· Flemming Hansen, Hillerød · Torben Møller, Vancouver, Canada
· Bjørn Myrthue, Køge  · Christian Frimann, Trelleborg.     

Andresen), Gabon/Cameroun 1978 
(Jan Lennart Larsson), Abidjan, 
Elfenbenskysten 1978-1982 (Benny 
Andersen/Lars Klitbo). Fratrådte ØK 
1982. Herefter ansættelser hos 
Brødrene Eegholm, Tønder, og 
a fde l ings leder  1996-2011 hos 
Lemwigh-Müller, Tønder. Nis er to 
gange ramt af hjertestop, 2010 og 
2012 ,  men  a rbe jdede  s ig  fin t  t i l bage  som 
projektmedarbejder i  den socialøkonomiske 
virksomhed, Huset Venture, Tønder, 
med at bringe unge og andre med 
reduceret arbejdsevne tættere på 
arbejdsmarkedet.    

H a n n a  B u s c h - M ø l l e r , 
Frederiksberg, ansat Alfragt i 17 år.

Milepæl: Nu over 50 livsvarige kontingenter

Hvis du hører om andre, der ønsker at blive medlem af ØK Klubben, kan det ske via hjemmesiden, 
www.eacclub.dk under ”ikke medlem” og følg instruktionen her. Det sendes automatisk videre med 
hurtig respons. Optagelseskriteriet er: Ansat eller ægtefælle i en periode i ØK A/S samt tilknyttede 
virksomheder (herunder Asia House og Santa Fe Group) eller særlige ØK-relaterede kontakter.

Sven Rudolf Brunk Olsen, Køge, tdl. maskinmester ØK, døde 9. december, 91 år.  

Finn Siggaard Andersen, Dunchurch, England er død 85 år, 22. november 2019. Efter elevtiden i ØK tilbragte 
Finn alle sine år i Afrika og Indonesien.  Han startede i det gamle Rhodesia, Salisbury, hvor han mødte sin 
engelske hustru, Sylvia. Efter en kort periode i Malawi og længere periode i Sydafrika og Nigeria virkede han ca. 
fem år i Jakarta. Og vendte dernæst tilbage til Afrika, Liberia i første omgang og senere igen Nigeria, hvorfra han 
gik på pension sidst i 1990'erne og flyttede til Dunchurch i England.                                                       OJM + ELJ

Dødsfald - Æret være deres minde

Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubbenFødselsdags-portræt: Annelise Christiansen, 75 år, tirsdag 23. juni 2020

Annelise var for mange ”vor mor” i Holbergsgades kopi- og foto-afdeling

Klubmedlem, Anders Møller, Malaysia, er udpeget til norsk konsul i sin hjemby, 
Kota Kinabalu, hvor han i forvejen er dansk konsul. Det fortæller redaktionens 
mand derude, Niels Erik Knudsen, som virkede for ØK sammen med Anders i 
Saudi Arabien. Det norske konsulat åbnede, 20. januar, ved ambassadør, Gunn 
Jorid Roset, på billedet sammen med Anders Møller. Ceremonien blev også 
overværet af Minister of Tourism, Christina Liew. Anders Møller var tilknyttet 
ØK´s træafdeling 1977-1986 bl.a. i Indubois, Sete, International Agencies, 
Saudi Arabien, og LMC, Manila. Anders gør den dag i dag stadig stor forretning 
med Mellemøsten.

Anders Møller også norsk konsul

Annelise Christiansen fylder nu 
75 år som meget aktiv pensionist 
– fortsat altid klar med en 
skulder. (Foto: Erik Ljunggren)

”Vor mor” dengang i kopirummet, 
mange af os husker så godt. (Foto: 
Erik Piil Clausen). 
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Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubben

Fødselsdage – klubbens hjertelige lykønskning! 

Dødsfald - Æret være deres minde

     Marts 2020      Marts 2020

Jørgen K. Jørgensen: ØK for 25 - 50 - 75 - 100 år siden

Hans Peter Holst har denne gang ØK Bladets medlems-stafet - Sætter fokus på ØK´s forhenværende centrale position i alverdens træhandel  

Annelise: - Det har altid været mig en stor glæde at 
hjælpe, hvis noget gik én på i Kompagniet eller privat. 
Jeg kunne altid og hurtigt fornemme, når kollegerne 
dukkede op på gangen 
nede hos mig og min 
dej l ige kol lega og 
nabo, 

 

Glæden ved at hjælpe

navn-kundige Erik Piil 
”Foto”-Clausen. Især 
kopi-rummet var jo i 
forvejen et særligt ofte 
fortroligt arbejdsrum, 
når der f.eks. blev ar-
bejdet med materiale 
til direktionens, divi-
sionernes eller admini-
strationens møder og 
tiltag. Fortroligheden 
kunne ingen få mig til 
at gå på kompromis 
med – heller ikke når 
selv kolleger fra høje-
ste plan forsøgte sig - 
ingen nævnt, ingen 
glemt.

-Ja, jeg har ofte måttet høre for, jeg netop har 
f ø d s e l s d a g  S c t . 
Hansaften med kom-
mentaren, ”nå du er her 
stadig og ikke faret til 
Bloksbjerg…..?!”. Men 
alle har været glade for, 
at Annelise gennem 
årene klarede sig fint 
igennem sine fødsels-
dage på denne dag. For 
mange var hun ligefrem 
”vor mor”, der altid 
havde en dør åben for 
en snak og en skulder, 
når der var behov for 
det.

Annelise inviterer til pigefrokost ude på fødselsdagen, 
tirsdag 23. juni. I juli bliver mærkedagen markeret på 
Bornholm, hvor hun samler hele sin nærmeste familie på 
Hotel Friheden i Sandkås.

Kakao og kortspil med Asta
Annelise: - Og ikke mindst nyder jeg mine fem 
børnebørn, hvor der også er en lille efternøler på otte år. 
Asta. Jeg henter hende hver tirsdag efter skolen, vi går 
på café, drikker kakao, spiller kort og snakker. Jeg har 
også en dejlig årlig rejse-tradition med en veninde på 
min alder, jeg oprindeligt mødte på Azorerne. Hun var i 
samme situation som jeg, og nu rejser vi sammen.

Annelise blev – som det fremgår af Blå Bog – 
pensioneret i 2009. Men det er langt fra slut med det 
aktive liv og snak. Hun mødes månedligt med andre ØK-
piger i en frokostklub, hun dyrker gymnastik og fitness, 
pensionist-bio mindst en gang om ugen, samt ofte med i 
ØK Klubbens arrangementer, m.m.

-Min mand, Henning, kom i forbindelse med sin stilling 
som køkkenchef på Hotel Europa i kontakt med Kaj 
Runchel. Det blev også mit held, da jeg senere blev 
tilbudt ansættelse i kantinen og bl.a. også med daglig 
kaffe-service til vores personalechef, Gunnar A. 
Engelmann. Da han tilbød mig jobbet i kopi-afdelingen, 
slog jeg straks til. Og dér blev jeg så, til det hele 
desværre begyndte at falme omkring ØK. Jeg måtte 
forlade ØK 1994 - så jeg nåede ikke, at komme med ud 
på Midtermolen. Jeg skal også nævne en opgave, jeg 
løste til stor bevågenhed verden over, nemlig en 
månedlig samling af udklip fra ØK-omtale i aviserne. 

                  ELJ     

-Jeg husker især de mange gange, jeg kunne hjælpe 
pers-onligt med de forhold, der jo uvægerligt opstår i en 
så stor koncern som ØK var med personligt arbejdspres 
og private forhold. Jeg var meget tilfreds, når jeg med 
min interesse for at tage den fortrolige snak, der skulle til, 
viste sig at bære igennem. Ofte med god positiv respons 
på, hvordan det så gik.

Godt tilbud fra Engelmann
-Hvordan kom ØK ind i dit liv?

Annelise fortæller til blå bog: 

Født på Amager. Amager-pige hele sit liv, og det bliver der ikke ændret på, er den bestemte melding. 
1961 kontorelev i et ingeniørfirma og yderligere et år her efter elevtiden. 1965-1967: Ansat i OTA-
koncernen. Gift 1965 med sin Henning, som også i mange år var tilknyttet ØK først til søs og senere 
som altmuligmand i Holbergsgade. Annelise mistede desværre Henning efter hans svære sygdom, 
2011. De fik børnene, Lene 1967 (hun er i dag laboratorieleder på DTU) og Lisbeth 1970 (nu 
koordinator Novo). Annelise passede dem hjemme de første år. 1980 ansat i Holbergsgade først i 
kantinen derefter i kopi- og foto-afdelingen. 1994 farvel til ØK i en af de store fyringsrunder, og det 
betød ledighed i et par år indtil ansættelse i Nykredit frem til efterløn og pension 2009.

Nis Peter Jollmann, Tønder. Startede 
i ØK som elev, 1972. Uddannet fra 
Ekspor t -Dokumen t -A fde l i ngen , 
derefter China Trade Department, hos 
Sven Ankersen. Udstationeret 1977 Paris (hos Jan Bie 

Inger Bente Seidel, Fredensborg, 
datter af tidligere ØK-kollega, Ole Peter 
Waldemar Mather med tjeneste i 
Sydøstasien. Bente er selv pensionist 
med adskillige ØK-folk i sin bekendt-
skabskreds.

Henrik Blichfeld, Sammamish, WA 
98075, USA, blev ansat som elev i 1974 
ved Hovedkontoret. Efter elevtiden blev 
Henrik udsendt til Canada, Saudi 
Arabien, USA og Singapore, og 
fratrådte på eget initiativ i 1990.

Siden seneste udgave af ØK Bladet har følgende effektueret tilbuddet om at blive livstids-medlemmer af ØK 
Klubben med kontingent een gang for alle, kr. 3.000:

· Birgitte Leding Lund, Charlottenlund · Niels Moth Børglum, Frederiksberg

Dermed er 55 medlemmer med i denne eksklusive livstidsgruppe, som fritager klubbens administration for den 
årlige ”kamp” (desværre ofte) om indbetaling af kontingentet. Så flere må meget gerne følge op. 

· Poul Jacobsen, København Ø · Ole Sørup Rasmussen, Bangkok

· Flemming Hansen, Hillerød · Torben Møller, Vancouver, Canada
· Bjørn Myrthue, Køge  · Christian Frimann, Trelleborg.     

Andresen), Gabon/Cameroun 1978 
(Jan Lennart Larsson), Abidjan, 
Elfenbenskysten 1978-1982 (Benny 
Andersen/Lars Klitbo). Fratrådte ØK 
1982. Herefter ansættelser hos 
Brødrene Eegholm, Tønder, og 
a fde l ings leder  1996-2011 hos 
Lemwigh-Müller, Tønder. Nis er to 
gange ramt af hjertestop, 2010 og 
2012 ,  men  a rbe jdede  s ig  fin t  t i l bage  som 
projektmedarbejder i  den socialøkonomiske 
virksomhed, Huset Venture, Tønder, 
med at bringe unge og andre med 
reduceret arbejdsevne tættere på 
arbejdsmarkedet.    

H a n n a  B u s c h - M ø l l e r , 
Frederiksberg, ansat Alfragt i 17 år.

Milepæl: Nu over 50 livsvarige kontingenter

Hvis du hører om andre, der ønsker at blive medlem af ØK Klubben, kan det ske via hjemmesiden, 
www.eacclub.dk under ”ikke medlem” og følg instruktionen her. Det sendes automatisk videre med 
hurtig respons. Optagelseskriteriet er: Ansat eller ægtefælle i en periode i ØK A/S samt tilknyttede 
virksomheder (herunder Asia House og Santa Fe Group) eller særlige ØK-relaterede kontakter.

Sven Rudolf Brunk Olsen, Køge, tdl. maskinmester ØK, døde 9. december, 91 år.  

Finn Siggaard Andersen, Dunchurch, England er død 85 år, 22. november 2019. Efter elevtiden i ØK tilbragte 
Finn alle sine år i Afrika og Indonesien.  Han startede i det gamle Rhodesia, Salisbury, hvor han mødte sin 
engelske hustru, Sylvia. Efter en kort periode i Malawi og længere periode i Sydafrika og Nigeria virkede han ca. 
fem år i Jakarta. Og vendte dernæst tilbage til Afrika, Liberia i første omgang og senere igen Nigeria, hvorfra han 
gik på pension sidst i 1990'erne og flyttede til Dunchurch i England.                                                       OJM + ELJ

Dødsfald - Æret være deres minde

Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubbenFødselsdags-portræt: Annelise Christiansen, 75 år, tirsdag 23. juni 2020

Annelise var for mange ”vor mor” i Holbergsgades kopi- og foto-afdeling

Klubmedlem, Anders Møller, Malaysia, er udpeget til norsk konsul i sin hjemby, 
Kota Kinabalu, hvor han i forvejen er dansk konsul. Det fortæller redaktionens 
mand derude, Niels Erik Knudsen, som virkede for ØK sammen med Anders i 
Saudi Arabien. Det norske konsulat åbnede, 20. januar, ved ambassadør, Gunn 
Jorid Roset, på billedet sammen med Anders Møller. Ceremonien blev også 
overværet af Minister of Tourism, Christina Liew. Anders Møller var tilknyttet 
ØK´s træafdeling 1977-1986 bl.a. i Indubois, Sete, International Agencies, 
Saudi Arabien, og LMC, Manila. Anders gør den dag i dag stadig stor forretning 
med Mellemøsten.

Anders Møller også norsk konsul

Annelise Christiansen fylder nu 
75 år som meget aktiv pensionist 
– fortsat altid klar med en 
skulder. (Foto: Erik Ljunggren)

”Vor mor” dengang i kopirummet, 
mange af os husker så godt. (Foto: 
Erik Piil Clausen). 
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Frederik foran det kære, gamle Plumrose-logo. Han søger 
andre effekter til bevarelse af kendskabet til det gamle 
Plumrose derude.

Især søfart-relaterede medlemmer af ØK Klubben har 
gennem mange år fulgt siden, snesejler.dk redigeret af 
Willy Brorson, Randers. Men Willy har den seneste tid 
adviseret om, at snesejleren kan synge på sidste vers, 
hvis der ikke kommer fornyelse til den daglige drift. 
Willy Brorson fortæller selv: - Helbredet står bag, at jeg 
nu har valgt at stoppe arbejdet med snesejler.dk, men 
jeg håber, at eventuelle efterfølgere vil have en seriøs 
holdning til siden. Målgruppen er ”gamle søfolk”, og det 
skal helst bibeholdes og gerne udbredes. Snesejler.dk 
er ikke kommerciel, alt er drevet på frivillig basis.

Historien bag snesejler.dk og Willy er temmelig unik, 

Willy Brorson: - Det er en meget positiv melding, som 
jeg gerne tager imod. Jeg har også fra andre ØK-
kredse modtaget opbakning, og jeg vender tilbage om 
mulighederne, når det er relevant.

Willy Brorsons nødråb har også fundet genklang i ØK 
Klubben og især hos den mest søfartskyndige i 
bestyrelsen, kaptajn Søren Bjørn Søgaard: - Jeg har 
fulgt Willys snesejler.dk med stor interesse, og enhver, 
der klikker ind på siden, vil se, at der er uvurderlig 
omtale af især ØK´s skibshistorie her. Jeg kan derfor 
godt tilbyde min assistance som en form for ”kustode” 
og hjælp til Willy, så siden stadig fungerer - måske ikke 
helt så aktivt som hidtil – men det vil også være en stor 
gevinst, at vi sørger for, siden bevares.

Kompagniets træaktiviteter verden over gjorde 
forretninger direkte eller indirekte gennem Hoved-
kontorets Træafdeling. Drevet af nysgerrighed tilbragte 
jeg mange aftentimer på afdelingens trange men 
velisolerede loftarkiv i selskab med spændende 
læsestof i de gamle Agrippa mapper. 

Træafdelingen var dengang centrum i et stort 
internationalt edderkoppespind af handel og planer 
med alskens træ, fikseret på rollen som importør, ofte 
lagerførende, med salg til andre handlere, ikke direkte 
til industriforbrugere. Kompagniet var velkendt blandt 
de store mellemhandlere, hvor end, der blev handlet i 
Europa.   Med spændende fantastiske omgivelser samt 
kolleger og mytiske direktører i dagligdagen garneret af 
morgen- og aftenundervisning samt sport, var elevtiden 
aldrig kedelig - men udfordrende.  

Der var hakkeorden også blandt os elever. Yngste 
måtte prioritere skrivestuen, arkivering, skibs- og 
kontrakt-dokumenter, Acme og Bentley samt 
indkodning af telegrammer og indtastning af telex.  En 
kvik elev blev hurtigt tusindkunstner. Efter kort tid blev 
der adgang til selv at stå for salg og indkøb af f.eks. 
Ramin fra Sarawak, Malaysia, og Japansk Eg fra 
Hokkaido - efter chefens underskrift, forstås. Tidlige og 
spændene opgaver i markedet.

Internationalt center

Inger Holbech sendte i forrige udgave af ØK Bladet 
medlems-stafetten videre til sin tidligere chef i EAC 
Trading Division, Hans Peter Holst. Han har som sit 
stafetindslag valgt en personlig kronik om ØK´s 
udvikling til en førende rolle i international handel med 
træ. Hans Peter bringer os tæt på meget af det, han i 
samarbejde med kolleger og chefer, fik mulighed for at 
præge og opleve for ØK, og vi har valgt denne fyldige 
beretning, som overordnet tilkendegiver ØK´s 
udvikling.   

Hans Peter Holst: - Det hele begyndte med drenge-
bøgerne af Walter Christmas og Cai Schaffalitzky de 
Muckadel. Som teenager var jeg allerede fascineret af 
eventyr om modige mænd og kvinder, opdagelser, 
udvikling og fremmede kulturer. Min familie havde 
bekendte i træ- og finérbranchen. Vingesuset fra 
fortællinger om dansk skibsfart, handel og ideer i fjerne 
lande sad i hovedet på mig. Jeg ville ud og opleve 
verden, gerne som handelsmand! Jeg blev ØK-elev i 
1958 og ønskede at komme i Træfdelingen - det 
lykkedes! 

For hver dag blev jeg klogere omkring den beslutning, 
jeg skulle tage, om fremtiden, når elevtiden udløb, 
1961. Antallet af elever var på sit højeste, ca. 100+ om 
året, så konkurrencen om karriere og dermed hurtig 
udsendelse var stor, men mange faldt dog fra. Jeg 
satsede på karriere - og Filippinerne. Men først aftjening 
af værnepligt i Livgarden, et fysisk og mentalt 
intermezzo jeg satte stor pris på efterfølgende. 1963 var 
jeg parat til afrejse.  

Forsvar mod hård konkurrence

Lynet fra Bay-Andersen
Som et lyn fra en klar himmel, anmodede filialbestyrer i 
Manila, Erik Bay-Andersen, om øjeblikkelig hjælp til en 
ny forretning, skrællet mellemlagsfinér ti l  det 
amerikanske marked. San Francisco kontoret pegede 
på forretningen. Hyperaktive handelsmænd, Hans 
Rainer og Mogens Silleman i samarbejde med 
branchekendte, Joe og Holden Clarke (far og søn), 
Clarke Veneers and Plywood, Jackson, Mississippi. 
Rainer og Silleman havde netop haft foretræde hos 
direktør Mogens Pagh ved besøg i USA.  Så der var 
turbo på Manila's anmodning! Samtidig beroede mine 
egen forestilling om udsigterne i Filippinerne på 
kontorchef Carl Holten-Andersens storstilede vision, 
som han inddrog mig i. Holten-Andersen var ikke min 
direkte chef, det var fuldmægtig, Paul Wiberg. 

Kompagniet skulle levere skibslaster af råtræ fra 
Filippinerne og Britisk Borneo til industrielle forbrugere i 
Europa. Der var allerede en storstilet forretning i gang til 
østasiatiske lande, som Japan, Taiwan og Sydkorea, 
men den sad østasiatiske handelshuse benhårdt på. Så, 
mens det var de amerikanske behov her og nu, som fløj 
mig til Filippinerne dengang, det ellers var almindeligt at 
sejle ud, var det Holten-Andersens vision og 
standhaftighed, som jeg og i de næste par år i en lind 
strøm af kollegaer, Søren Clemens Sørensen, Peder 
Andreasen, Rikardt Kristensen, Fritz Knudsen, Jan 
Novakowski, Hartvig Jensen m. fl, byggede op på 
forsyningssiden. 

Finér-eventyret i Amerika var relativt kortvarigt, på 
højdepunktet ca. 5 millioner m2 (25.000 m3) på et år, ca. 
65 % af markedet. Amerikansk tilpasning og ny 
importtold gjorde det oprindelige produkt overflødigt. 
Min første oplæring/belæring i  in ternat ional 
råvarehandel af format var, at for at gentage handler må 
man prioritere gennemsigtigt samspil mellem de mange 
mennesker og grupper af mennesker, som skaber det 
operative grundlag i forretningen, ligeså kendskab til 
produktet, dets historie og horisont. Dengang var formel 
strategi en by i Sibirien. Råvaren var taktisk det, man 
kunne tage og føle på og tyngden i branchen til videre 
udbygning horisontalt og vertikalt. 

Den førende position, vi opnåede i Filippinerne og 
Borneo, lykkedes det os at forsvare mod konkurrenter 
fra især Frankrig og Tyskland. Det, gav appetit i 
København til op gennem 1970´erne at udvide med 
hårdttræ-aktiviteter i handel og industri i Indonesien, 
Brasil ien, Malaysia, Singapore, USA, Liberia, 
Cameroun, Frankrig, Belgien, Australien og UK.  Men 
det begyndte med investering og handel med Siam Teak 
og efterfølgende Tahsis på Vancouver Island. Skove 
på30.000 tønder land kom til i Transvaal, Sydafrika, 
kendt som New Scotland Forest Products, samt 
træindustrier i Ghana og Nigeria, der kom til ØK via 
opkøb af Briscoe koncernen..  
Dannelsen af EAC Timber Division i 1984 var ganske 
naturlig. 

- Forlod Hap Seng i 2003 for at fokusere på familien samt afslutningen af min PhD ved 
Universiti Malaya. 

- Flyttede til Malaysia i en stilling som direktør og medlem af bestyrelsen i Hap Seng 
Consolidated Berhad, som netop havde erhvervet hovedaktiverne i EAC Malaysia 
ledet af min ven John Madsen, tidl. filialbestyrer af EAC Malaysia. De nye ejere, Lau 
familien, var bekendte af mig siden 1960´erne, da jeg kom til Tawau på Borneo, hvor 
familien bl.a. var i træindustrien. 

- Siden 2010 har min hustru, Inge-Marie, og jeg beskæftiget os med malaysisk og indonesisk    
billedkunst. Vi har sammen skrevet bøger om den indonesiske maler, Otto Djaya (1916-2002).175 
malerier fra vores personlige samling blev udstillet og fejret af Nationalmuseet for Kunst, Jakarta, på 
kunstnerens 100 årsdag 2016. 

- Formand Asia Poly Industries Sdn Bhd 2011-2017. 

- Se: https://www.youtube.com/watch?v=MygY3wWBD0s.Vores mangeårige og vedvarende 
projektforsøg er en Otto Djaya udstilling på National Art Museum, Tokyo.

-  Født 1941 på Frederiksberg.
Hans Peter Holst fortæller til Blå Bog bl.a. om livet efter ØK:

- Forlod ØK 1997, kort efter Kompagniets 100 års markeringer, og hvor min MBA var   
vel overstået. 

Byggeblokkene i forsyningen af skrællet finér viste sig 
ikke at være væsentlig forskellig fra opbygningen af 
forretning I rå- og savet træ til Europa, som fulgte lige i 
hælene.  Geografien skulle identificeres og produ-
centernes kvalitet- og forretningskultur tages i øjesyn før 
de første kontakter blev etableret. Bay-Andersen gav mig 
råd, oplysninger og carte blanche. Jeg rejste Filippinerne 
rundt-og-rundt i mindre og mindre cirkler, med afstik til 
Britisk Borneo, Sarawak og Pensinsular Malaysia. Op og 
ned ad floder og kyster pejlede jeg efter røg, skorstene, 
træstammer og skibe på reden. Også på farten med små 
og store fly eller fartøjer – ja ethvert køretøj med 
firhjulstræk, der kunne hyres.  

Mr Ong sagde bl.a. til mig: “Do not try to persuade me to 
commit to something you would not yourself commit to in 

Første last
Kontakt til Bay-Andersen var via fortidens telegraf-
kontorer på min vej. Jeg opbyggede et katalog af 
potentielle leverandører og beslutningstagere. Tidligt i 
1964 havde vi opklaret tilstrækkeligt af 'the big picture”, til 
at vi købte den første last, som Træafdelingen havde 
solgt på forhånd. Hovedleverandørerne var nyetablerede 
Jose Ong og Sebastian Dee, svogre, afskibning fra 
nordkysten af Luzon. Bent Jacobsen i Træfdelingen stod 
for at chartre skib. Det første var et såkaldt Liberty skib, 
overlever af Stillehavskrigen og ikke ligefrem velegnet til 
råtræ i lasten og på dæk.  Den første afskibning 
bekræftede ØK´s forventninger til at satse på filippinsk 
træ. Og Jose Ong blev min mentor. Jeg havde ellers mødt 
mange koryfæer i den filippinske træindustri. 

1960´ernes røde tråd var efterhånden blevet til 
spekulativt mange røde tråde.  Havde Kompagniet i 
1960erne en nøgle til fra bar bund, at tage en bid ud af de 
østasiatiske forbrugerlandes forret til råtræet i 
Filippinerne og British Borneo? Nej, det havde 
Kompagniet endnu ikke, bortset fra ønsket og viljen. 
Detaljerne blev indlært og omskrevet på handelspladsen 
først taktisk og herefter forsøgt raffineret til strategi. 

Personligt engagement

my place!”. Det har været 
m i t  c r e d o  l i g e  s i d e n . 
Kompagniet og Jose Ong 
blev senere partnere i Luzon 
Mahogany Corporation, 
som blev Fi l ippinernes 
største eksportør af savet 
træ. Min ambition siden den 
første dag, dengang Filip-
pinsk ILCO mahogni var et 
vel-etableret agentur for 
Europa hos danske, Træ-
kontoret. I dag er Jose Ong 
familien stadig i mine tanker.  

– Jeg sender den videre til min tidligere kollega, Jan E. 

Omkring erfaringerne med 
den første afskibning byg-gede vi videre på 
o r g a n i s a t i o n e n  i  f e l t e n  t i l  a t  v a r e t a g e 
kvalitetsbeskrivelse, opmåling, sortering, numme-
rering og registrere på hulkort. Hulkortene blev sendt til 
Træfdelingen for at blive IBM-bearbejdet. Det var 
nytænkning dengang.     

Skal jeg give et bud på ØK´s gennemslagkraft (kald det 
gerne teknologi) dengang, peger jeg på det personlige 
engagement med leverandører, deres medarbejdere, 
og industrimiljø. Fortrolighed mellem sælger og køber 
var en forudsætning. Ellers var forretningen oppor-
tunistisk og skulle vise sig at være kortvarig. Opgaven 
fra skov til forbruger var i sin helhed holistisk. Tabte 
man fokus på detaljerne, eller der blev slappet af, gik 
der skår i forretningen - fremtiden blev truet, for gribbe 
var der ikke knaphed på. Naturlig dansk nysgerrighed, 
drift, indpasningsevne og relativ frygtløshed - modsat 
overlegenhed - hjalp, selv-følgelig.  

Stafetten videre til Jan E. Ditlevsen   
ØK Bladet: - Hvem skal have næste medlemsstafet i 
ØK Bladet, Hans Peter? 

Hans Peter Holst har denne gang medlems-stafetten: Drengedrømmen blev en realitet med ØK

Her er Hans Peter i sit 
tillærte element og i balance 
på varen, som blev vel 
modtaget. 
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Frederik foran det kære, gamle Plumrose-logo. Han søger 
andre effekter til bevarelse af kendskabet til det gamle 
Plumrose derude.

Især søfart-relaterede medlemmer af ØK Klubben har 
gennem mange år fulgt siden, snesejler.dk redigeret af 
Willy Brorson, Randers. Men Willy har den seneste tid 
adviseret om, at snesejleren kan synge på sidste vers, 
hvis der ikke kommer fornyelse til den daglige drift. 
Willy Brorson fortæller selv: - Helbredet står bag, at jeg 
nu har valgt at stoppe arbejdet med snesejler.dk, men 
jeg håber, at eventuelle efterfølgere vil have en seriøs 
holdning til siden. Målgruppen er ”gamle søfolk”, og det 
skal helst bibeholdes og gerne udbredes. Snesejler.dk 
er ikke kommerciel, alt er drevet på frivillig basis.

Historien bag snesejler.dk og Willy er temmelig unik, 

Willy Brorson: - Det er en meget positiv melding, som 
jeg gerne tager imod. Jeg har også fra andre ØK-
kredse modtaget opbakning, og jeg vender tilbage om 
mulighederne, når det er relevant.

Willy Brorsons nødråb har også fundet genklang i ØK 
Klubben og især hos den mest søfartskyndige i 
bestyrelsen, kaptajn Søren Bjørn Søgaard: - Jeg har 
fulgt Willys snesejler.dk med stor interesse, og enhver, 
der klikker ind på siden, vil se, at der er uvurderlig 
omtale af især ØK´s skibshistorie her. Jeg kan derfor 
godt tilbyde min assistance som en form for ”kustode” 
og hjælp til Willy, så siden stadig fungerer - måske ikke 
helt så aktivt som hidtil – men det vil også være en stor 
gevinst, at vi sørger for, siden bevares.

Kompagniets træaktiviteter verden over gjorde 
forretninger direkte eller indirekte gennem Hoved-
kontorets Træafdeling. Drevet af nysgerrighed tilbragte 
jeg mange aftentimer på afdelingens trange men 
velisolerede loftarkiv i selskab med spændende 
læsestof i de gamle Agrippa mapper. 

Træafdelingen var dengang centrum i et stort 
internationalt edderkoppespind af handel og planer 
med alskens træ, fikseret på rollen som importør, ofte 
lagerførende, med salg til andre handlere, ikke direkte 
til industriforbrugere. Kompagniet var velkendt blandt 
de store mellemhandlere, hvor end, der blev handlet i 
Europa.   Med spændende fantastiske omgivelser samt 
kolleger og mytiske direktører i dagligdagen garneret af 
morgen- og aftenundervisning samt sport, var elevtiden 
aldrig kedelig - men udfordrende.  

Der var hakkeorden også blandt os elever. Yngste 
måtte prioritere skrivestuen, arkivering, skibs- og 
kontrakt-dokumenter, Acme og Bentley samt 
indkodning af telegrammer og indtastning af telex.  En 
kvik elev blev hurtigt tusindkunstner. Efter kort tid blev 
der adgang til selv at stå for salg og indkøb af f.eks. 
Ramin fra Sarawak, Malaysia, og Japansk Eg fra 
Hokkaido - efter chefens underskrift, forstås. Tidlige og 
spændene opgaver i markedet.

Internationalt center

Inger Holbech sendte i forrige udgave af ØK Bladet 
medlems-stafetten videre til sin tidligere chef i EAC 
Trading Division, Hans Peter Holst. Han har som sit 
stafetindslag valgt en personlig kronik om ØK´s 
udvikling til en førende rolle i international handel med 
træ. Hans Peter bringer os tæt på meget af det, han i 
samarbejde med kolleger og chefer, fik mulighed for at 
præge og opleve for ØK, og vi har valgt denne fyldige 
beretning, som overordnet tilkendegiver ØK´s 
udvikling.   

Hans Peter Holst: - Det hele begyndte med drenge-
bøgerne af Walter Christmas og Cai Schaffalitzky de 
Muckadel. Som teenager var jeg allerede fascineret af 
eventyr om modige mænd og kvinder, opdagelser, 
udvikling og fremmede kulturer. Min familie havde 
bekendte i træ- og finérbranchen. Vingesuset fra 
fortællinger om dansk skibsfart, handel og ideer i fjerne 
lande sad i hovedet på mig. Jeg ville ud og opleve 
verden, gerne som handelsmand! Jeg blev ØK-elev i 
1958 og ønskede at komme i Træfdelingen - det 
lykkedes! 

For hver dag blev jeg klogere omkring den beslutning, 
jeg skulle tage, om fremtiden, når elevtiden udløb, 
1961. Antallet af elever var på sit højeste, ca. 100+ om 
året, så konkurrencen om karriere og dermed hurtig 
udsendelse var stor, men mange faldt dog fra. Jeg 
satsede på karriere - og Filippinerne. Men først aftjening 
af værnepligt i Livgarden, et fysisk og mentalt 
intermezzo jeg satte stor pris på efterfølgende. 1963 var 
jeg parat til afrejse.  

Forsvar mod hård konkurrence

Lynet fra Bay-Andersen
Som et lyn fra en klar himmel, anmodede filialbestyrer i 
Manila, Erik Bay-Andersen, om øjeblikkelig hjælp til en 
ny forretning, skrællet mellemlagsfinér ti l  det 
amerikanske marked. San Francisco kontoret pegede 
på forretningen. Hyperaktive handelsmænd, Hans 
Rainer og Mogens Silleman i samarbejde med 
branchekendte, Joe og Holden Clarke (far og søn), 
Clarke Veneers and Plywood, Jackson, Mississippi. 
Rainer og Silleman havde netop haft foretræde hos 
direktør Mogens Pagh ved besøg i USA.  Så der var 
turbo på Manila's anmodning! Samtidig beroede mine 
egen forestilling om udsigterne i Filippinerne på 
kontorchef Carl Holten-Andersens storstilede vision, 
som han inddrog mig i. Holten-Andersen var ikke min 
direkte chef, det var fuldmægtig, Paul Wiberg. 

Kompagniet skulle levere skibslaster af råtræ fra 
Filippinerne og Britisk Borneo til industrielle forbrugere i 
Europa. Der var allerede en storstilet forretning i gang til 
østasiatiske lande, som Japan, Taiwan og Sydkorea, 
men den sad østasiatiske handelshuse benhårdt på. Så, 
mens det var de amerikanske behov her og nu, som fløj 
mig til Filippinerne dengang, det ellers var almindeligt at 
sejle ud, var det Holten-Andersens vision og 
standhaftighed, som jeg og i de næste par år i en lind 
strøm af kollegaer, Søren Clemens Sørensen, Peder 
Andreasen, Rikardt Kristensen, Fritz Knudsen, Jan 
Novakowski, Hartvig Jensen m. fl, byggede op på 
forsyningssiden. 

Finér-eventyret i Amerika var relativt kortvarigt, på 
højdepunktet ca. 5 millioner m2 (25.000 m3) på et år, ca. 
65 % af markedet. Amerikansk tilpasning og ny 
importtold gjorde det oprindelige produkt overflødigt. 
Min første oplæring/belæring i  in ternat ional 
råvarehandel af format var, at for at gentage handler må 
man prioritere gennemsigtigt samspil mellem de mange 
mennesker og grupper af mennesker, som skaber det 
operative grundlag i forretningen, ligeså kendskab til 
produktet, dets historie og horisont. Dengang var formel 
strategi en by i Sibirien. Råvaren var taktisk det, man 
kunne tage og føle på og tyngden i branchen til videre 
udbygning horisontalt og vertikalt. 

Den førende position, vi opnåede i Filippinerne og 
Borneo, lykkedes det os at forsvare mod konkurrenter 
fra især Frankrig og Tyskland. Det, gav appetit i 
København til op gennem 1970´erne at udvide med 
hårdttræ-aktiviteter i handel og industri i Indonesien, 
Brasil ien, Malaysia, Singapore, USA, Liberia, 
Cameroun, Frankrig, Belgien, Australien og UK.  Men 
det begyndte med investering og handel med Siam Teak 
og efterfølgende Tahsis på Vancouver Island. Skove 
på30.000 tønder land kom til i Transvaal, Sydafrika, 
kendt som New Scotland Forest Products, samt 
træindustrier i Ghana og Nigeria, der kom til ØK via 
opkøb af Briscoe koncernen..  
Dannelsen af EAC Timber Division i 1984 var ganske 
naturlig. 

- Forlod Hap Seng i 2003 for at fokusere på familien samt afslutningen af min PhD ved 
Universiti Malaya. 

- Flyttede til Malaysia i en stilling som direktør og medlem af bestyrelsen i Hap Seng 
Consolidated Berhad, som netop havde erhvervet hovedaktiverne i EAC Malaysia 
ledet af min ven John Madsen, tidl. filialbestyrer af EAC Malaysia. De nye ejere, Lau 
familien, var bekendte af mig siden 1960´erne, da jeg kom til Tawau på Borneo, hvor 
familien bl.a. var i træindustrien. 

- Siden 2010 har min hustru, Inge-Marie, og jeg beskæftiget os med malaysisk og indonesisk    
billedkunst. Vi har sammen skrevet bøger om den indonesiske maler, Otto Djaya (1916-2002).175 
malerier fra vores personlige samling blev udstillet og fejret af Nationalmuseet for Kunst, Jakarta, på 
kunstnerens 100 årsdag 2016. 

- Formand Asia Poly Industries Sdn Bhd 2011-2017. 

- Se: https://www.youtube.com/watch?v=MygY3wWBD0s.Vores mangeårige og vedvarende 
projektforsøg er en Otto Djaya udstilling på National Art Museum, Tokyo.

-  Født 1941 på Frederiksberg.
Hans Peter Holst fortæller til Blå Bog bl.a. om livet efter ØK:

- Forlod ØK 1997, kort efter Kompagniets 100 års markeringer, og hvor min MBA var   
vel overstået. 

Byggeblokkene i forsyningen af skrællet finér viste sig 
ikke at være væsentlig forskellig fra opbygningen af 
forretning I rå- og savet træ til Europa, som fulgte lige i 
hælene.  Geografien skulle identificeres og produ-
centernes kvalitet- og forretningskultur tages i øjesyn før 
de første kontakter blev etableret. Bay-Andersen gav mig 
råd, oplysninger og carte blanche. Jeg rejste Filippinerne 
rundt-og-rundt i mindre og mindre cirkler, med afstik til 
Britisk Borneo, Sarawak og Pensinsular Malaysia. Op og 
ned ad floder og kyster pejlede jeg efter røg, skorstene, 
træstammer og skibe på reden. Også på farten med små 
og store fly eller fartøjer – ja ethvert køretøj med 
firhjulstræk, der kunne hyres.  

Mr Ong sagde bl.a. til mig: “Do not try to persuade me to 
commit to something you would not yourself commit to in 

Første last
Kontakt til Bay-Andersen var via fortidens telegraf-
kontorer på min vej. Jeg opbyggede et katalog af 
potentielle leverandører og beslutningstagere. Tidligt i 
1964 havde vi opklaret tilstrækkeligt af 'the big picture”, til 
at vi købte den første last, som Træafdelingen havde 
solgt på forhånd. Hovedleverandørerne var nyetablerede 
Jose Ong og Sebastian Dee, svogre, afskibning fra 
nordkysten af Luzon. Bent Jacobsen i Træfdelingen stod 
for at chartre skib. Det første var et såkaldt Liberty skib, 
overlever af Stillehavskrigen og ikke ligefrem velegnet til 
råtræ i lasten og på dæk.  Den første afskibning 
bekræftede ØK´s forventninger til at satse på filippinsk 
træ. Og Jose Ong blev min mentor. Jeg havde ellers mødt 
mange koryfæer i den filippinske træindustri. 

1960´ernes røde tråd var efterhånden blevet til 
spekulativt mange røde tråde.  Havde Kompagniet i 
1960erne en nøgle til fra bar bund, at tage en bid ud af de 
østasiatiske forbrugerlandes forret til råtræet i 
Filippinerne og British Borneo? Nej, det havde 
Kompagniet endnu ikke, bortset fra ønsket og viljen. 
Detaljerne blev indlært og omskrevet på handelspladsen 
først taktisk og herefter forsøgt raffineret til strategi. 

Personligt engagement

my place!”. Det har været 
m i t  c r e d o  l i g e  s i d e n . 
Kompagniet og Jose Ong 
blev senere partnere i Luzon 
Mahogany Corporation, 
som blev Fi l ippinernes 
største eksportør af savet 
træ. Min ambition siden den 
første dag, dengang Filip-
pinsk ILCO mahogni var et 
vel-etableret agentur for 
Europa hos danske, Træ-
kontoret. I dag er Jose Ong 
familien stadig i mine tanker.  

– Jeg sender den videre til min tidligere kollega, Jan E. 

Omkring erfaringerne med 
den første afskibning byg-gede vi videre på 
o r g a n i s a t i o n e n  i  f e l t e n  t i l  a t  v a r e t a g e 
kvalitetsbeskrivelse, opmåling, sortering, numme-
rering og registrere på hulkort. Hulkortene blev sendt til 
Træfdelingen for at blive IBM-bearbejdet. Det var 
nytænkning dengang.     

Skal jeg give et bud på ØK´s gennemslagkraft (kald det 
gerne teknologi) dengang, peger jeg på det personlige 
engagement med leverandører, deres medarbejdere, 
og industrimiljø. Fortrolighed mellem sælger og køber 
var en forudsætning. Ellers var forretningen oppor-
tunistisk og skulle vise sig at være kortvarig. Opgaven 
fra skov til forbruger var i sin helhed holistisk. Tabte 
man fokus på detaljerne, eller der blev slappet af, gik 
der skår i forretningen - fremtiden blev truet, for gribbe 
var der ikke knaphed på. Naturlig dansk nysgerrighed, 
drift, indpasningsevne og relativ frygtløshed - modsat 
overlegenhed - hjalp, selv-følgelig.  

Stafetten videre til Jan E. Ditlevsen   
ØK Bladet: - Hvem skal have næste medlemsstafet i 
ØK Bladet, Hans Peter? 

Hans Peter Holst har denne gang medlems-stafetten: Drengedrømmen blev en realitet med ØK

Her er Hans Peter i sit 
tillærte element og i balance 
på varen, som blev vel 
modtaget. 
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OPLEVELSER MED ØK KLUBBEN: BANKO - BOWLING  

OPLEVELSER med ØK Klubben: Julefrokost – Banko – Kompagniets mand – Petanque – Esben Hedegaard

 �                  NPV

Julefrokost nr. 60 nærmer sig
ØK's tidligere “honorarbisser” startede i 1960 en herre-
julefrokostklub, som med årene blev udvidet til også at 
omfatte andre i karriere og søens folk. “Bisserne” holder 
stadig fast i traditionen denne gang, torsdag 21. 
november 2019 – det blev så frokost nr. 59. Stemningen 
var høj og snakken gik lystigt blandt de 31 deltagere på 
spisestedet, "Mit Plenum", Frederiksberg. Fire nye 
deltagere blev budt særlig varmt velkommen. Alle 
kendte navne på tidligere ØK-kolleger, som var gået 
bort siden forrige år, blev mindet i stilhed. Bestyrelsen, 
Peter Buron (formand), Mogens Dan Pedersen, Gorm 
Kjærbøll, Ole Møller og Niels Veje blev genvalgt med 
applaus. Foto: Knud Erik Hansen havde igen 

sponsoreret en Wegner Y-stol til aftenens lotteri. Den 
heldige vinder Søren Byberg Jensen, fik stolen overrakt 
af Gorm Kjærbøll og Niels Veje. 60 års. julefrokosten 
planlægges igen til sidst i november – mere om det i 
invitation, ØK Bladet og hjemmesiden i god tid inden.

Sidste store Dencker-dag i Asia House
17. december var en dag i et fyldt Asia House, vi er sikre 
på ville glæde vores afdøde (25. august, 78 år) kollega, 
Carsten Dencker Nielsen, meget. Huset var fyldt til 
s ids te  p lads  a f  over  200  ko l leger,  venner, 
repræsentanter fra asiatiske ambassader og mange 
organisationer – og ikke mindst hele Carstens nære 
familie. Anledningen var Gyldendals lancering af 
Carstens erindringer om sit liv med ØK, Kompagniets 
Mand, fortalt til Camilla Sløk og Martin Jes Iversen.

Martin og Camilla kommenterede også det tætte 
samarbejde, de havde med Carsten, under de mange 
samtaler undervejs. Deres datter, Nina, kvitterede 
særdeles veloplagt på familiens vegne for den store 
opmærksomhed såvel denne dag som ved Carsten død, 

kampen mod ”grisen” – men som det også blev påpeget 
ved banerne: Undlad hoverende adfærd, selvom andre 
slår skæverter. Aktivitetsudvalget har evalueret på den 
manglende tilslutning, og der kommer næppe flere 
arrangementer i januar ovenpå de travle jule- og 
nytårsdage. � � �                        ELJ. 

Nytåret markeret med petanque 
Vi markerede nytåret med nyt i klubbens omfattende 
aktiviteter, petanque, 16. januar i Event Boulebar, 
(tidligere Daells Varehus), Nørregade. Desværre blev det 
ikke et tilløbsstykke, men de næsten 20 deltagere fik en 
fornøjelig aften ud af det. Især vinderholdet, Berit 
Sørensen, Eva Kajander og Erik Ljunggren (som også 
individuelt blev dagens topscorer) var tilfredse. Alle blev 
guidet godt igennem det ikke helt lette sæt regler i

kommentarer – men sjældent konkret nedefra, altså livet 

ØK´s historie er belyst i mangen en beskrivelse på de 
øverste planer såvel i litteraturen som i artikler og 

Hedegaard vil fortælle ØK´s historie 
”nedefra” 

Ann-Mari Jacobsen tog den store  gevinst

Asia House, 4. december. Opfordringer til at ryste 
posen kom især efter gentagne banko ved et af bordene 
ført an af Margrete Frank. Det hjalp især ved den store 
finale. 

Klubbens banko var som altid et fuldt tilløbsstykke i Asia Hall med 
venteliste og det hele. (Foto: Niels Erik Knudsen).

2 x billedtekster:

--

Banko-bestyrerne, Maria O. M. Jensen og Jens Høding, var i sædvanligt 
hopla med retfærdige (næsten) tal fra posen – som også blev rystet nogle 
gange på opfordringerne fra et fyldt Asia House.

Dette foto indrammer dagen for Carsten. Lise og hele den nære 
familie var midtpunkt for mange såvel varme hilsner som tanker. 

Petanque-vinderholdet fra venstre: Berit Sørensen, Erik 
Ljunggren og Eva Kajander. (Foto Niels P. Veje).

Museumschef, Esben Hedegaard havde mange interessante 
og hidtil ukendte fakta med til Asia House. Her viser han ”sin 
nye” familie i Thailand på skærmen i baggrunden. (Foto Erik 

Med alskens julegodt på fuld plade ved et ellers banko-
fattigt bord gennem hele aftenen med Ann-Mari 
Jacobsen som vinder. Alle fik dog gevinst nede hos 
Britha og Kaj Runchel i køkkenet, hvor der vankede 
dejlige æbleskiver og gløgg ikke mindst. Et godt tips: 
Hold øje med kommende banko-fakta for tilmelding i ØK 
Bladet og på hjemmesiden efter sommeren for næste 
banko, som er planlagt, torsdag 3. december kl. 17, som 
du godt kan krydse af i kalenderen.�                  ELJ

 

Ann-Mari Jacobsen og gemalen Lennart Lundquist fik nok at 
slæbe på, da de skulle hjem. Her præsenterer Ann-Mari dagens 
hovedgevinst – så var den jul reddet. (Foto Erik Ljunggren).

Banko-bestyrerne, Maria O. M. Jensen og Jens Høding, 
var i sædvanligt hopla med retfærdige (næsten) tal fra 
posen – som også blev rystet nogle gange på 
opfordringerne fra et fyldt Asia House.

Klubbens banko var som altid et fuldt tilløbsstykke i Asia Hall 
med venteliste og det hele. (Foto: Niels Erik Knudsen).

https://www.saxo.com/dk/kompagniets-mand_martin-
jes-iversen-camilla sloek_epub_9788702245882 - På 
Saxo kan bogen også bestilles til udlandet: 

25. august. Erik Bøgh Christensen talte også på vegne af 
ØK Fonden, og for Thailands ambassade talte Deputy 
Chief, Pratana Disyatat.

Kompagniets Mand er mødt med stor interesse bl.a. i en 
4-stjernet anmeldelse i Jyllands-Posten og i magasinet 
ScandAsia ved en nær samarbejdspartner for Carsten i 
Bangkok, journalist Gregers Møller. Gyldendal oplyser 
ikke konkrete salgstal på bogen, men det første oplag 
blev hurtigt udsolgt, så nyt optryk er klar hos forlaget. Den 
er også klar som E-bog:

https://www.saxo.com/dk/kompagniets-mand_martin-
jes-iversencamilla-sloekcarsten-dencker nielsen 
_indbundet_9788702245875

og dagligdagen for dem ude i alverdens skove, marker, 
handelsliv og på søen. Det vil museumschef Esben 
Hedegaard, råde bod på, fortalte han ØK Klubbens 
medlemmer i et særdeles engageret oplæg, 18.

 februar i Asia House. Baggrunden for hans besøg var, 
at ØK Bladet nr. 3/2019 beskrev hans egangement på 
basis af materialer i hans egen familie. Esben arbejder 
som omtalt på en udstilling om det men også i bogform, 
og det følger vi i ØK Bladet.  Han vil afdække den 
kulturelle og integrerende platform også nedefra, ØK 
havde for udviklingen i det indfødte, thailandske 
samfund.  Han har fundet beretninger om det bl.a. i sin 
bedstefars storebror, Peder P. Hedegaards breve, hvor 
det fremgik, Peder havde thailandsk kone og børn 
derude, som han aldrig fortalte om, da han efter 
Thaland bosatte sig i Danmark. Nu har Esben 
Hedegaard tæt kontakt til ”sin nye familie” i Thailand, 
og han får dermed omfattende inspiration til sit ØK-
projekt - set nedefra.�                                           ELJ 

I seneste udgave af ØK Bladet, side 14-15, var der en 
redaktionel fejl i interviewet med tidligere ØK-kollega 
og medlem af ØK Klubben, Mogens C. Bay, Valmont 
Industries. Vi skrev, at Mogens kigger på statuen af 
Tordensk jo ld  foran vores gamle højborg i 
Holbergsgade. Og som Pia Wind kyndigt gør os 
opmærksom på, er Niels Juel stadig på sin markante 
plads – så det er ham, der fortsat hilser Mogens 
velkommen hjem til København, når han passerer 
Holbergsgade. Og som Pia også oplyser, er 
Tordenskjold dog også på plads i kvarteret med en lille 
statue i gården ved Holmens Kirke og hans sarkofag i 
kirken.   

Niels Juel stadig på sin plads
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OPLEVELSER MED ØK KLUBBEN: BANKO - BOWLING  

OPLEVELSER med ØK Klubben: Julefrokost – Banko – Kompagniets mand – Petanque – Esben Hedegaard

 �                  NPV

Julefrokost nr. 60 nærmer sig
ØK's tidligere “honorarbisser” startede i 1960 en herre-
julefrokostklub, som med årene blev udvidet til også at 
omfatte andre i karriere og søens folk. “Bisserne” holder 
stadig fast i traditionen denne gang, torsdag 21. 
november 2019 – det blev så frokost nr. 59. Stemningen 
var høj og snakken gik lystigt blandt de 31 deltagere på 
spisestedet, "Mit Plenum", Frederiksberg. Fire nye 
deltagere blev budt særlig varmt velkommen. Alle 
kendte navne på tidligere ØK-kolleger, som var gået 
bort siden forrige år, blev mindet i stilhed. Bestyrelsen, 
Peter Buron (formand), Mogens Dan Pedersen, Gorm 
Kjærbøll, Ole Møller og Niels Veje blev genvalgt med 
applaus. Foto: Knud Erik Hansen havde igen 

sponsoreret en Wegner Y-stol til aftenens lotteri. Den 
heldige vinder Søren Byberg Jensen, fik stolen overrakt 
af Gorm Kjærbøll og Niels Veje. 60 års. julefrokosten 
planlægges igen til sidst i november – mere om det i 
invitation, ØK Bladet og hjemmesiden i god tid inden.

Sidste store Dencker-dag i Asia House
17. december var en dag i et fyldt Asia House, vi er sikre 
på ville glæde vores afdøde (25. august, 78 år) kollega, 
Carsten Dencker Nielsen, meget. Huset var fyldt til 
s ids te  p lads  a f  over  200  ko l leger,  venner, 
repræsentanter fra asiatiske ambassader og mange 
organisationer – og ikke mindst hele Carstens nære 
familie. Anledningen var Gyldendals lancering af 
Carstens erindringer om sit liv med ØK, Kompagniets 
Mand, fortalt til Camilla Sløk og Martin Jes Iversen.

Martin og Camilla kommenterede også det tætte 
samarbejde, de havde med Carsten, under de mange 
samtaler undervejs. Deres datter, Nina, kvitterede 
særdeles veloplagt på familiens vegne for den store 
opmærksomhed såvel denne dag som ved Carsten død, 

kampen mod ”grisen” – men som det også blev påpeget 
ved banerne: Undlad hoverende adfærd, selvom andre 
slår skæverter. Aktivitetsudvalget har evalueret på den 
manglende tilslutning, og der kommer næppe flere 
arrangementer i januar ovenpå de travle jule- og 
nytårsdage. � � �                        ELJ. 

Nytåret markeret med petanque 
Vi markerede nytåret med nyt i klubbens omfattende 
aktiviteter, petanque, 16. januar i Event Boulebar, 
(tidligere Daells Varehus), Nørregade. Desværre blev det 
ikke et tilløbsstykke, men de næsten 20 deltagere fik en 
fornøjelig aften ud af det. Især vinderholdet, Berit 
Sørensen, Eva Kajander og Erik Ljunggren (som også 
individuelt blev dagens topscorer) var tilfredse. Alle blev 
guidet godt igennem det ikke helt lette sæt regler i

kommentarer – men sjældent konkret nedefra, altså livet 

ØK´s historie er belyst i mangen en beskrivelse på de 
øverste planer såvel i litteraturen som i artikler og 

Hedegaard vil fortælle ØK´s historie 
”nedefra” 

Ann-Mari Jacobsen tog den store  gevinst

Asia House, 4. december. Opfordringer til at ryste 
posen kom især efter gentagne banko ved et af bordene 
ført an af Margrete Frank. Det hjalp især ved den store 
finale. 

Klubbens banko var som altid et fuldt tilløbsstykke i Asia Hall med 
venteliste og det hele. (Foto: Niels Erik Knudsen).

2 x billedtekster:

--

Banko-bestyrerne, Maria O. M. Jensen og Jens Høding, var i sædvanligt 
hopla med retfærdige (næsten) tal fra posen – som også blev rystet nogle 
gange på opfordringerne fra et fyldt Asia House.

Dette foto indrammer dagen for Carsten. Lise og hele den nære 
familie var midtpunkt for mange såvel varme hilsner som tanker. 

Petanque-vinderholdet fra venstre: Berit Sørensen, Erik 
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Banko-bestyrerne, Maria O. M. Jensen og Jens Høding, 
var i sædvanligt hopla med retfærdige (næsten) tal fra 
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opfordringerne fra et fyldt Asia House.

Klubbens banko var som altid et fuldt tilløbsstykke i Asia Hall 
med venteliste og det hele. (Foto: Niels Erik Knudsen).

https://www.saxo.com/dk/kompagniets-mand_martin-
jes-iversen-camilla sloek_epub_9788702245882 - På 
Saxo kan bogen også bestilles til udlandet: 

25. august. Erik Bøgh Christensen talte også på vegne af 
ØK Fonden, og for Thailands ambassade talte Deputy 
Chief, Pratana Disyatat.

Kompagniets Mand er mødt med stor interesse bl.a. i en 
4-stjernet anmeldelse i Jyllands-Posten og i magasinet 
ScandAsia ved en nær samarbejdspartner for Carsten i 
Bangkok, journalist Gregers Møller. Gyldendal oplyser 
ikke konkrete salgstal på bogen, men det første oplag 
blev hurtigt udsolgt, så nyt optryk er klar hos forlaget. Den 
er også klar som E-bog:

https://www.saxo.com/dk/kompagniets-mand_martin-
jes-iversencamilla-sloekcarsten-dencker nielsen 
_indbundet_9788702245875

og dagligdagen for dem ude i alverdens skove, marker, 
handelsliv og på søen. Det vil museumschef Esben 
Hedegaard, råde bod på, fortalte han ØK Klubbens 
medlemmer i et særdeles engageret oplæg, 18.

 februar i Asia House. Baggrunden for hans besøg var, 
at ØK Bladet nr. 3/2019 beskrev hans egangement på 
basis af materialer i hans egen familie. Esben arbejder 
som omtalt på en udstilling om det men også i bogform, 
og det følger vi i ØK Bladet.  Han vil afdække den 
kulturelle og integrerende platform også nedefra, ØK 
havde for udviklingen i det indfødte, thailandske 
samfund.  Han har fundet beretninger om det bl.a. i sin 
bedstefars storebror, Peder P. Hedegaards breve, hvor 
det fremgik, Peder havde thailandsk kone og børn 
derude, som han aldrig fortalte om, da han efter 
Thaland bosatte sig i Danmark. Nu har Esben 
Hedegaard tæt kontakt til ”sin nye familie” i Thailand, 
og han får dermed omfattende inspiration til sit ØK-
projekt - set nedefra.�                                           ELJ 

I seneste udgave af ØK Bladet, side 14-15, var der en 
redaktionel fejl i interviewet med tidligere ØK-kollega 
og medlem af ØK Klubben, Mogens C. Bay, Valmont 
Industries. Vi skrev, at Mogens kigger på statuen af 
Tordensk jo ld  foran vores gamle højborg i 
Holbergsgade. Og som Pia Wind kyndigt gør os 
opmærksom på, er Niels Juel stadig på sin markante 
plads – så det er ham, der fortsat hilser Mogens 
velkommen hjem til København, når han passerer 
Holbergsgade. Og som Pia også oplyser, er 
Tordenskjold dog også på plads i kvarteret med en lille 
statue i gården ved Holmens Kirke og hans sarkofag i 
kirken.   

Niels Juel stadig på sin plads
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1920 – ØK lejer området ved floden i Bangkok, Wat Phya 
Krai (Valby Krat, som mange kaldte det), for at bygge 
savværk og pakhuse. Arealet blev for nogle år siden 
overtaget af navnkundige, Khun Charoen, som jo også i 
dag ejer ØK-bygningen på Oriental Avenue. Mange af 
pakhusene eksisterer stadig, men nu i helt moderne 
ramme for gallerier, handel og forlystelser. En 
administrationsbygning på området er indrettet med ØK-
historiske effekter.

 1945 – ØK udfærdiger en liste over tabte skibe og 
omkomne medarbejdere under Anden Verdenskrig. En 

Jørgen K. Jørgensen samler igen skarpe historiske ØK-
hjørner i årets første udgave af ØK Bladet 2020:

mindetavle blev senere anbragt i hovedindgangen til 
det nye Hovedkontor i Holbergsgade sammen med en 
tilsvarende mindetavle for første verdenskrig. Da 
Hovedkontoret i Holbergsgade blev solgt, blev 
mindetavlerne afmonteret og et sæt mindre 
bronzetavler blev monteret i hovedindgangen til Asia 
House.

�
1970 – 6. november blev en øget aktiekapital for ØK 
A/S offentliggjort, og for første gang blev der givet 
mulighed for at tilbyde aktier til medarbejdere på 
favorable betingelser.

Jørgen K. Jørgensen: ØK for 50 - 75 - 100 år siden

Malaysisk/filippinsk ”aktionær”-samling. ØK splitflaget 
præsenteres men bemærk også ØK-aktiebrevet på væggen bag fra 
venstre Per Stangegaard, vært Niels Erik Knudsen, senior medlem 
Ole Sonne og konsulen for Danmark og Norge, Anders Møller.  
Kredsen var samlet til et ”aktionærmøde” i Malaysia, hvor dagens 
program også bød på højtlæsning af Dencker-bogen, Kompagniets 
Mand. Det blev naturligvis også til et veldækket bord med 
malaysiske specialiteter – og så var alle enige om endnu engang: 
Jorden er ikke større end den kan omspændes af tanken…

Tirsdag 4. august: ”For-drink kl. 16 - Middag kl. 
17.30 - Revy kl. 20. Aktivitetsudvalget måtte i 
forbindelse med Cirkusrevyens stramme forsalgs-
regler tidligt sætte grænsen for ØK Klubben på 55 
deltagere og det blev hurtigt indfriet, så tilmelding er 
allerede lukket. Der bliver også en særlig optakt 
allerede fra kl. 16. Indehaveren af Klampenborg 
Boghandel & Antikvariat og medlem af ØK Klubben 
(tidligere bl.a. Plumrose), Niels Nørgaard, har her 
inviteret til ”for-drink” i boghandelen, Dyrehavevej 4, 
Klampenborg, inden alle samles til spisning i Bakkens 
Postgården, kl. 17.30. Derefter revyen kl. 20. ”For-
drink”: Gerne tilkendegivelse til aktivitetsansvarlige, 
Maria O. M. Jensen, morasutti@hotmail.com fra 

”For-drink” og fuld opbakning til Bakken

Fredag 3. juli: Golfudvalget har over vinteren taget 
status på sidste års turneringer og på basis af 
konstruktive input og ønsker planlagt en samlet ØK Golf 
Homeleave Turnering 2020 på Hornbæks smukke 
bane, fredag 3. juli (save the date): Matchform: 
Stapleford 18 huller og som noget nyt også 9 huller efter 
individuelt ønske. Deltagere: ØK klubbens medlemmer 
og gæster. Matchfee: Morgenmad og efterfølgende 
dansk frokost med en øl/vin/vand samt kaffe/the kr. 450 
for medlemmer (for gæster kr. 550) inkl..greenfee og 
rangebolde. Præmier: Alice og Erik Bøgh Christensens 
Vandrepokaler for både damer og herrer m.m.. På basis 
af sidste års gode erfaringer ser golfudvalget frem til et 
nyt godt golfsamvær. Yderligere detaljer følger i løbet af 
foråret oplyser Kenneth Luciani på vegne af udvalget. 

Sommergolf i Hornbæk

  

Vi vender tilbage med fakta i ØK Bladet (juni) og på 
hjemmesiden for de videre 2020 arrangementet, men du 
kan allerede nu markere i din kalender:

deltagere, der også ønsker at varme op hos Niels 
Nørgaard kl. 16, så der er glas - med indhold - til alle. 
Maria sikrer også alle tilmeldte yderligere detaljer 
omkring spisningen og revyen. 

-Kryds af i din kalender

Torsdag 20. 8. Asia House, kl. 16 afsluttende med 
Runchel-middag. Naturfotograf-parret Bjørn Olesen 
(tidligere ØK) og Fanny Lai. Arrangements-ansvarlig: 
Niels P. Veje. 

Torsdag 24. 9. Asia House kl. 17: Den Franske Skole

Torsdag 3.december kl. 17, Asia House: Banko!!!

Din tilmelding til arrangementerne: Se kolofonen 
bagsiden, side 12. Eventuel telefonisk kontakt til 
aktivitetsudvalget: Maria O. M. Jensen, tlf. +45 
4087 3056 eller Niels Veje, tlf. +45 2684 1165. Køb 
af drikkevarer ved klubbens Asia House 
arrangementer: Vand 15 kr. - Øl 20 kr. - Rød-
/hvidvin pr. glas 25 kr. eller 125 kr. pr. flaske. 
Kontant afregning eller mobile pay 4087 3056.  

Niels Nørgaard følger fortsat ØK Klubben selvom han forlod 

Kompagniet i 1981 som Product Manager hos Plumrose 

England. Han overtog 2006 Strandbergs Forlag og boghandelen 

på Dyrehavevej. Deltagerne i ”for-drink” kl. 16, 4. august, kan se 

frem til at høre meget mere om det – og glæd jer til en særdeles 

inspirerende ramme. (Foto: Erik Ljunggren)   

Kommende klub-arrangementer: Generalforsamling – Jazz – Golf - Cirkusrevyen

F r e d e r i k  G u l d a g e r 
Madsen,  Venezue la 
(billedet), medlem af ØK 
Klubben skriver: I sidste 
udgave af ØK Bladet så 
jeg initiativet til direkte 
kontakt mellem klubbens 
medlemmer, hvis nogen 
skulle ligge inde med 
bl.a. ØK-effekter, andre 
kunne bruge. Så jeg 

beder om hjælp til at finde frem til diverse Plumrose-
effekter som plakater, marketing-materialer o. s. v.
-Jeg er i dag CEO for Plumrose Latino-americana med 
base i Caracas, Venezuela. Vi blev som bekendt solgt fra 
ØK i 2014, så vi er den sidste og mest direkte gren til det 
originale og danske Plumrose med over 150 års historie 
som virksomhed. For at holde liv i den originale og 
danske historie, kunne jeg godt tænke mig at skaffe flere 
materialer og effekter til et lille, internt Plumrose museum 

Sådan gik det i øvrigt

eller til kontorbygningens mange gange. Jeg er i 
Danmark flere gange om året, hvor jeg kan hente 
diverse effekter til vores kontor i Venezuela, hvis jeg 
skulle være så heldig at finde noget. Kontakt mig gerne 
på e-mail: fmadsen@plumrose.com

Vi bragte også i seneste blad (side 15) en efterlysning 
fra Charlotte Rodenberg (flemcha11@gmail.com eller 
tlf. 3011 3499) om nogen kendte til skibs-stewardesse 
Anne Marie Høgh bl.a. på ØK´s daværende MS 
ANCONA. Charlotte har ikke hørt noget.�                ELJ

Som Frederik skriver, tog vi hul på denne personlige 
søgen i seneste blad. Birgitte Leding Lund fortalte her, 
hun gerne ville af med grej til Chinese Bruschpainting. 
Uden held, så hun kan stadig kontaktes om det på ny e-
mail: birgitt@gmail.com eller mobil +45 2727 1000.

Noget for dig? – Har du Plumrose-effekter?

Frederik foran det kære, gamle Plumrose-logo. Han søger andre 
effekter til bevarelse af kendskabet til det gamle Plumrose 

Især søfart-relaterede medlemmer af ØK Klubben har 
gennem mange år fulgt siden, snesejler.dk redigeret af 
Willy Brorson, Randers. Men Willy har den seneste tid 
adviseret om, at snesejleren kan synge på sidste vers, 
hvis der ikke kommer fornyelse til den daglige drift. Willy 
Brorson fortæller selv: - Helbredet står bag, at jeg nu har 
valgt at stoppe arbejdet med snesejler.dk, men jeg håber, 
at eventuelle efterfølgere vil have en seriøs holdning til 
siden. Målgruppen er ”gamle søfolk”, og det skal helst 
bibeholdes og gerne udbredes. Snesejler.dk er ikke 
kommerciel, alt er drevet på frivillig basis.

Willy Brorsons nødråb har også fundet genklang i ØK 
Klubben og især hos den mest søfartskyndige i 
bestyrelsen, kaptajn Søren Bjørn Søgaard: - Jeg har fulgt 
Willys snesejler.dk med stor interesse, og enhver, der 
klikker ind på siden, vil se, at der er uvurderlig omtale af 
især ØK´s skibshistorie her. Jeg kan derfor godt tilbyde 
min assistance som en form for ”kustode” og hjælp til 
Willy, så siden stadig fungerer - måske ikke helt så aktivt 
som hidtil – men det vil også være en stor gevinst, at vi 
sørger for, siden bevares.

Willy Brorson: - Det er en meget positiv melding, som jeg 
gerne tager imod. Jeg har også fra andre ØK-kredse 
modtaget opbakning, og jeg vender tilbage om 
mulighederne, når det er relevant.

Snesejler.dk har brug for en hånd

Især søfart-relaterede medlemmer af ØK Klubben har 
gennem mange år fulgt siden, snesejler.dk redigeret af 
Willy Brorson, Randers. Men Willy har den seneste tid 
adviseret om, at snesejleren kan synge på sidste vers, 
hvis der ikke kommer fornyelse til den daglige drift. Willy 
Brorson fortæller selv: - Helbredet står bag, at jeg nu har 
valgt at stoppe arbejdet med snesejler.dk, men jeg håber, 
at eventuelle efterfølgere vil have en seriøs holdning til 
siden. Målgruppen er ”gamle søfolk”, og det skal helst 
bibeholdes og gerne udbredes. Snesejler.dk er ikke 
kommerciel, alt er drevet på frivillig basis.

Willy Brorsons nødråb har også fundet genklang i ØK 
Klubben og især hos den mest søfartskyndige i 
bestyrelsen, kaptajn Søren Bjørn Søgaard: - Jeg har fulgt 
Willys snesejler.dk med stor interesse, og enhver, der 
klikker ind på siden, vil se, at der er uvurderlig omtale af 
især ØK´s skibshistorie her. Jeg kan derfor godt tilbyde 

Snesejler.dk har brug for en hånd

min assistance som en form for ”kustode”, så siden 
stadig fungerer - måske ikke helt så aktivt som hidtil – 
men det vil også være en stor gevinst, at vi sørger for, 
siden bevares. Willy Brorson: - Det er en meget positiv 
melding, som jeg gerne tager imod. Jeg har også fra 
andre ØK-kredse modtaget opbakning, og jeg vender 
tilbage om mulighederne, når det er relevant.

                  ELJ

Historien bag snesejler.dk og Willy er temmelig unik, 
fordi han ikke selv er fuldbefaren sømand, men 
uddannet skiltemaler og autolakerer. Stak dog til søs i 
midten af 60´erne med ØK´s MALACCA og KOREA – 
men kun et par år som først messedreng og derefter 
ungtjener. Efter værnepligt på Bornholm og job som 
skiltemaler, dekoratør og lastbilchauffør til år 2000 og 
herefter uddannelse til IT-programmør. Så var kølen 
lagt til snesejler.dk.             

Virus udsætter jazz og 
generalforsamling
Vi tager naturligvis højde for virus-situationen og 
udsætter klubbens generalforsamling, 16. 4. samt jazz, 
12.5. Alle tilmeldte får direkte orientering, når detaljerne 
for nye datoer er på plads. Det gælder også 
arrangementet om Den Franske Skole, 19.3, hvor vi 
dog allerede nu har placeret ny dato, torsdag 24. 9. kl 17 
Asia House. 

Jazz igen med Eugen-Olsen og band

ng. Se separat indstik her i bladet med dagsorden samt regnskab 2019 og budget 2020. 

 

Aktivitetsudvalget har fået mange opfordringer til igen at invitere tidligere ceremonimester, 
Christian Eugen-Olsen og hans Uptown Band .Det er lykkedes. De udfordrer igen vores 
kærlighed til musikken, og vi rydder som sædvanligt et hjørne i Asia Hall til dans for de 
mange, der ikke kan lade være med det. Desuden kan vi glæde os til Eugen-Olsens 
informative og lune kommentarer til band´ets repertoire. Uptown Band spiller 2 x ca. 1 time 
og i pausen ca. kl. 19. står Britha og Kaj Runchel klar med sædvanlig, herlig menu. Det hele 
for kr. 300 pr deltager ekskl. drikkevarer. Vi bliver mange denne aften i Asia House, så 
tilmelding og betaling af kr. 300 pr. deltager efter ”først til mølle” hurtigst muligt og senest 
onsdag 6. maj via hjemmesiden.

Tirsdag 12. maj kl. 18 i Asia House:

Vi bebudede besøg hos Danske Bank, Holbergsgade, vores tidligere ØK-hovedsæde, med 
arbejdsdato 26. maj. Men det må desværre aflyses aktuelt og udskydes.

Vi bebudede besøg hos Danske Bank, Holbergsgade, 

vores tidligere ØK-hovedsæde, med arbejdsdato 26. 

maj. Men det må desværre aflyses aktuelt og udskydes.

OBS: Holbergsgade udskudt. 
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1920 – ØK lejer området ved floden i Bangkok, Wat Phya 
Krai (Valby Krat, som mange kaldte det), for at bygge 
savværk og pakhuse. Arealet blev for nogle år siden 
overtaget af navnkundige, Khun Charoen, som jo også i 
dag ejer ØK-bygningen på Oriental Avenue. Mange af 
pakhusene eksisterer stadig, men nu i helt moderne 
ramme for gallerier, handel og forlystelser. En 
administrationsbygning på området er indrettet med ØK-
historiske effekter.

 1945 – ØK udfærdiger en liste over tabte skibe og 
omkomne medarbejdere under Anden Verdenskrig. En 

Jørgen K. Jørgensen samler igen skarpe historiske ØK-
hjørner i årets første udgave af ØK Bladet 2020:

mindetavle blev senere anbragt i hovedindgangen til 
det nye Hovedkontor i Holbergsgade sammen med en 
tilsvarende mindetavle for første verdenskrig. Da 
Hovedkontoret i Holbergsgade blev solgt, blev 
mindetavlerne afmonteret og et sæt mindre 
bronzetavler blev monteret i hovedindgangen til Asia 
House.

�
1970 – 6. november blev en øget aktiekapital for ØK 
A/S offentliggjort, og for første gang blev der givet 
mulighed for at tilbyde aktier til medarbejdere på 
favorable betingelser.

Jørgen K. Jørgensen: ØK for 50 - 75 - 100 år siden

Malaysisk/filippinsk ”aktionær”-samling. ØK splitflaget 
præsenteres men bemærk også ØK-aktiebrevet på væggen bag fra 
venstre Per Stangegaard, vært Niels Erik Knudsen, senior medlem 
Ole Sonne og konsulen for Danmark og Norge, Anders Møller.  
Kredsen var samlet til et ”aktionærmøde” i Malaysia, hvor dagens 
program også bød på højtlæsning af Dencker-bogen, Kompagniets 
Mand. Det blev naturligvis også til et veldækket bord med 
malaysiske specialiteter – og så var alle enige om endnu engang: 
Jorden er ikke større end den kan omspændes af tanken…

Tirsdag 4. august: ”For-drink kl. 16 - Middag kl. 
17.30 - Revy kl. 20. Aktivitetsudvalget måtte i 
forbindelse med Cirkusrevyens stramme forsalgs-
regler tidligt sætte grænsen for ØK Klubben på 55 
deltagere og det blev hurtigt indfriet, så tilmelding er 
allerede lukket. Der bliver også en særlig optakt 
allerede fra kl. 16. Indehaveren af Klampenborg 
Boghandel & Antikvariat og medlem af ØK Klubben 
(tidligere bl.a. Plumrose), Niels Nørgaard, har her 
inviteret til ”for-drink” i boghandelen, Dyrehavevej 4, 
Klampenborg, inden alle samles til spisning i Bakkens 
Postgården, kl. 17.30. Derefter revyen kl. 20. ”For-
drink”: Gerne tilkendegivelse til aktivitetsansvarlige, 
Maria O. M. Jensen, morasutti@hotmail.com fra 

”For-drink” og fuld opbakning til Bakken

Fredag 3. juli: Golfudvalget har over vinteren taget 
status på sidste års turneringer og på basis af 
konstruktive input og ønsker planlagt en samlet ØK Golf 
Homeleave Turnering 2020 på Hornbæks smukke 
bane, fredag 3. juli (save the date): Matchform: 
Stapleford 18 huller og som noget nyt også 9 huller efter 
individuelt ønske. Deltagere: ØK klubbens medlemmer 
og gæster. Matchfee: Morgenmad og efterfølgende 
dansk frokost med en øl/vin/vand samt kaffe/the kr. 450 
for medlemmer (for gæster kr. 550) inkl..greenfee og 
rangebolde. Præmier: Alice og Erik Bøgh Christensens 
Vandrepokaler for både damer og herrer m.m.. På basis 
af sidste års gode erfaringer ser golfudvalget frem til et 
nyt godt golfsamvær. Yderligere detaljer følger i løbet af 
foråret oplyser Kenneth Luciani på vegne af udvalget. 

Sommergolf i Hornbæk

  

Vi vender tilbage med fakta i ØK Bladet (juni) og på 
hjemmesiden for de videre 2020 arrangementet, men du 
kan allerede nu markere i din kalender:

deltagere, der også ønsker at varme op hos Niels 
Nørgaard kl. 16, så der er glas - med indhold - til alle. 
Maria sikrer også alle tilmeldte yderligere detaljer 
omkring spisningen og revyen. 

-Kryds af i din kalender

Torsdag 20. 8. Asia House, kl. 16 afsluttende med 
Runchel-middag. Naturfotograf-parret Bjørn Olesen 
(tidligere ØK) og Fanny Lai. Arrangements-ansvarlig: 
Niels P. Veje. 

Torsdag 24. 9. Asia House kl. 17: Den Franske Skole

Torsdag 3.december kl. 17, Asia House: Banko!!!

Din tilmelding til arrangementerne: Se kolofonen 
bagsiden, side 12. Eventuel telefonisk kontakt til 
aktivitetsudvalget: Maria O. M. Jensen, tlf. +45 
4087 3056 eller Niels Veje, tlf. +45 2684 1165. Køb 
af drikkevarer ved klubbens Asia House 
arrangementer: Vand 15 kr. - Øl 20 kr. - Rød-
/hvidvin pr. glas 25 kr. eller 125 kr. pr. flaske. 
Kontant afregning eller mobile pay 4087 3056.  

Niels Nørgaard følger fortsat ØK Klubben selvom han forlod 

Kompagniet i 1981 som Product Manager hos Plumrose 

England. Han overtog 2006 Strandbergs Forlag og boghandelen 

på Dyrehavevej. Deltagerne i ”for-drink” kl. 16, 4. august, kan se 

frem til at høre meget mere om det – og glæd jer til en særdeles 

inspirerende ramme. (Foto: Erik Ljunggren)   

Kommende klub-arrangementer: Generalforsamling – Jazz – Golf - Cirkusrevyen

F r e d e r i k  G u l d a g e r 
Madsen,  Venezue la 
(billedet), medlem af ØK 
Klubben skriver: I sidste 
udgave af ØK Bladet så 
jeg initiativet til direkte 
kontakt mellem klubbens 
medlemmer, hvis nogen 
skulle ligge inde med 
bl.a. ØK-effekter, andre 
kunne bruge. Så jeg 

beder om hjælp til at finde frem til diverse Plumrose-
effekter som plakater, marketing-materialer o. s. v.
-Jeg er i dag CEO for Plumrose Latino-americana med 
base i Caracas, Venezuela. Vi blev som bekendt solgt fra 
ØK i 2014, så vi er den sidste og mest direkte gren til det 
originale og danske Plumrose med over 150 års historie 
som virksomhed. For at holde liv i den originale og 
danske historie, kunne jeg godt tænke mig at skaffe flere 
materialer og effekter til et lille, internt Plumrose museum 

Sådan gik det i øvrigt

eller til kontorbygningens mange gange. Jeg er i 
Danmark flere gange om året, hvor jeg kan hente 
diverse effekter til vores kontor i Venezuela, hvis jeg 
skulle være så heldig at finde noget. Kontakt mig gerne 
på e-mail: fmadsen@plumrose.com

Vi bragte også i seneste blad (side 15) en efterlysning 
fra Charlotte Rodenberg (flemcha11@gmail.com eller 
tlf. 3011 3499) om nogen kendte til skibs-stewardesse 
Anne Marie Høgh bl.a. på ØK´s daværende MS 
ANCONA. Charlotte har ikke hørt noget.�                ELJ

Som Frederik skriver, tog vi hul på denne personlige 
søgen i seneste blad. Birgitte Leding Lund fortalte her, 
hun gerne ville af med grej til Chinese Bruschpainting. 
Uden held, så hun kan stadig kontaktes om det på ny e-
mail: birgitt@gmail.com eller mobil +45 2727 1000.

Noget for dig? – Har du Plumrose-effekter?

Frederik foran det kære, gamle Plumrose-logo. Han søger andre 
effekter til bevarelse af kendskabet til det gamle Plumrose 

Især søfart-relaterede medlemmer af ØK Klubben har 
gennem mange år fulgt siden, snesejler.dk redigeret af 
Willy Brorson, Randers. Men Willy har den seneste tid 
adviseret om, at snesejleren kan synge på sidste vers, 
hvis der ikke kommer fornyelse til den daglige drift. Willy 
Brorson fortæller selv: - Helbredet står bag, at jeg nu har 
valgt at stoppe arbejdet med snesejler.dk, men jeg håber, 
at eventuelle efterfølgere vil have en seriøs holdning til 
siden. Målgruppen er ”gamle søfolk”, og det skal helst 
bibeholdes og gerne udbredes. Snesejler.dk er ikke 
kommerciel, alt er drevet på frivillig basis.

Willy Brorsons nødråb har også fundet genklang i ØK 
Klubben og især hos den mest søfartskyndige i 
bestyrelsen, kaptajn Søren Bjørn Søgaard: - Jeg har fulgt 
Willys snesejler.dk med stor interesse, og enhver, der 
klikker ind på siden, vil se, at der er uvurderlig omtale af 
især ØK´s skibshistorie her. Jeg kan derfor godt tilbyde 
min assistance som en form for ”kustode” og hjælp til 
Willy, så siden stadig fungerer - måske ikke helt så aktivt 
som hidtil – men det vil også være en stor gevinst, at vi 
sørger for, siden bevares.

Willy Brorson: - Det er en meget positiv melding, som jeg 
gerne tager imod. Jeg har også fra andre ØK-kredse 
modtaget opbakning, og jeg vender tilbage om 
mulighederne, når det er relevant.

Snesejler.dk har brug for en hånd

Især søfart-relaterede medlemmer af ØK Klubben har 
gennem mange år fulgt siden, snesejler.dk redigeret af 
Willy Brorson, Randers. Men Willy har den seneste tid 
adviseret om, at snesejleren kan synge på sidste vers, 
hvis der ikke kommer fornyelse til den daglige drift. Willy 
Brorson fortæller selv: - Helbredet står bag, at jeg nu har 
valgt at stoppe arbejdet med snesejler.dk, men jeg håber, 
at eventuelle efterfølgere vil have en seriøs holdning til 
siden. Målgruppen er ”gamle søfolk”, og det skal helst 
bibeholdes og gerne udbredes. Snesejler.dk er ikke 
kommerciel, alt er drevet på frivillig basis.

Willy Brorsons nødråb har også fundet genklang i ØK 
Klubben og især hos den mest søfartskyndige i 
bestyrelsen, kaptajn Søren Bjørn Søgaard: - Jeg har fulgt 
Willys snesejler.dk med stor interesse, og enhver, der 
klikker ind på siden, vil se, at der er uvurderlig omtale af 
især ØK´s skibshistorie her. Jeg kan derfor godt tilbyde 

Snesejler.dk har brug for en hånd

min assistance som en form for ”kustode”, så siden 
stadig fungerer - måske ikke helt så aktivt som hidtil – 
men det vil også være en stor gevinst, at vi sørger for, 
siden bevares. Willy Brorson: - Det er en meget positiv 
melding, som jeg gerne tager imod. Jeg har også fra 
andre ØK-kredse modtaget opbakning, og jeg vender 
tilbage om mulighederne, når det er relevant.

                  ELJ

Historien bag snesejler.dk og Willy er temmelig unik, 
fordi han ikke selv er fuldbefaren sømand, men 
uddannet skiltemaler og autolakerer. Stak dog til søs i 
midten af 60´erne med ØK´s MALACCA og KOREA – 
men kun et par år som først messedreng og derefter 
ungtjener. Efter værnepligt på Bornholm og job som 
skiltemaler, dekoratør og lastbilchauffør til år 2000 og 
herefter uddannelse til IT-programmør. Så var kølen 
lagt til snesejler.dk.             

Virus udsætter jazz og 
generalforsamling
Vi tager naturligvis højde for virus-situationen og 
udsætter klubbens generalforsamling, 16. 4. samt jazz, 
12.5. Alle tilmeldte får direkte orientering, når detaljerne 
for nye datoer er på plads. Det gælder også 
arrangementet om Den Franske Skole, 19.3, hvor vi 
dog allerede nu har placeret ny dato, torsdag 24. 9. kl 17 
Asia House. 

Jazz igen med Eugen-Olsen og band

ng. Se separat indstik her i bladet med dagsorden samt regnskab 2019 og budget 2020. 

 

Aktivitetsudvalget har fået mange opfordringer til igen at invitere tidligere ceremonimester, 
Christian Eugen-Olsen og hans Uptown Band .Det er lykkedes. De udfordrer igen vores 
kærlighed til musikken, og vi rydder som sædvanligt et hjørne i Asia Hall til dans for de 
mange, der ikke kan lade være med det. Desuden kan vi glæde os til Eugen-Olsens 
informative og lune kommentarer til band´ets repertoire. Uptown Band spiller 2 x ca. 1 time 
og i pausen ca. kl. 19. står Britha og Kaj Runchel klar med sædvanlig, herlig menu. Det hele 
for kr. 300 pr deltager ekskl. drikkevarer. Vi bliver mange denne aften i Asia House, så 
tilmelding og betaling af kr. 300 pr. deltager efter ”først til mølle” hurtigst muligt og senest 
onsdag 6. maj via hjemmesiden.

Tirsdag 12. maj kl. 18 i Asia House:

Vi bebudede besøg hos Danske Bank, Holbergsgade, vores tidligere ØK-hovedsæde, med 
arbejdsdato 26. maj. Men det må desværre aflyses aktuelt og udskydes.

Vi bebudede besøg hos Danske Bank, Holbergsgade, 

vores tidligere ØK-hovedsæde, med arbejdsdato 26. 

maj. Men det må desværre aflyses aktuelt og udskydes.

OBS: Holbergsgade udskudt. 



Formandens hjørne:

KØB AKTIVITETER (se fakta i omtalen inde i bladet) – BETAL KONTINGENT (pt årligt kr. 300): Du kan nu betale dit kontingent og købe din deltagelse 
i ØK Klubbens arrangementer via den nye hjemmeside, www.eacclub.dk. Vælg her medlemsside (her bliver du bedt om adgangskode, samme som på 
den gamle hjemmeside), gå ind i butik og vælg det ”produkt”, du vil købe, og når du trykker køb bliver din indkøbskurv øverst i højre hjørne opdateret. Når 
du har købt, trykker du på ”kurven” tjekker om alle dine ”varer” er der. Tryk derefter ”kassen” og du får et billede, hvor du bedes taste dine oplysninger og 
kreditkort oplysninger. Tjek dine indtastninger, tryk næste og din ordre er gennemført.
OBS: Check er ikke længere et gyldigt betalingsmiddel, så undlad venligst at betale diverse med check overhovedet, men brug vores www-muligheder 
eller konto, som fremgår herover. Næste nr. af ØK Bladet forventes udsendt juni 2020

Klubbens bankkonto: Danske Bank nr. 1551-16751790 (SWIFT DABADKKK IBAN  DK2730000016751790)
Klubbens e-mail eacc@eacclub.dk og hjemmeside www.eacclub.dk

NYT FRA ØK KLUBBEN udgives af ØK Klubben. Redaktør: Erik Ljunggren (ELJ), e-mail erikjunge88@gmail.com, der sammen med Andy Vels 
Jensen, Maria Jensen Jens Bjergmose, Ole John Mohrsen og John Busch udgør redaktionsudvalget. Udvalgets adresse er c/o ØK Klubben, Asia 
House, Indiakaj 16, 2100 København Ø, e-mail redaktion@eacclub.dk.Grafik og lay-out: John Busch, e-mail busch@eacclub.dk 

Arrangementer 2020

Vi besluttede sidste år at stoppe vores jazz, da der ikke 
var nok opbakning til at arrangementet kunne løbe rundt 
- service i Asia House og musikken alene løb op i næsten 
18.000 kr. Efterfølgende har mange af jer dog spurgt til, 
om vi ikke kunne give Jazzen endnu en chance. Derfor 
vender Christian Eugen-Olsens Uptown Band tilbage til 
de bonede gulve i Asia House. Bestyrelsen håber så, at 
der er fuld opbakning. Vi skal gerne være minimum 50 
deltagere, så hvis du er til jazz, så er det sidste udkald! 
Mere om det inde i bladet. 

Vores forsøg med en tur i Cirkusrevyen blev hurtigt en 
udsolgt affære. 55 er tilmeldt, og der er allerede en 
venteliste. Sæt jer på ventelisten, hvis I har interesse, da 
vi bruger alle tilmeldinger, også dem på venteliste, til at 
rette vore fremtidige forventninger ind omkring hvor 
mange billetter, vi køber til fremtidige arrangementer. 

Den store ØK Home Leave golf turnering er nu fastlagt 
til, fredag 3. juli. Medlemmer kan nu medbringe gæster 
som har (haft) en nær tilknytning til ØK; på den ene eller 
anden måde. Golf komiteen har fået fin feedback og 
gode ideer efter klubbens to golfdage i 2019. Så de stiller 
op med et endnu bedre arrangement og store 
forventninger til 50-60 deltagere. Specielt håber vi på at 
se mange medlemmer fra udlandet, som er på 
hjemmeferie over sommeren.

Regnskab 2019 - Budget 2020

I 2019 løb vi ind i et par uventede omkostninger som 
skubbede os i et mindre minus. Vi har dog hensat 
50.000kr til vores 75 års fødselsdagsfest i 2022. I 2020 
balancerer vi vores budget med et lidt mindre legat fra 
ØK Fonden, og det betyder, at vi skal finde nogle 

Generalforsamling 

Poul Jacobsen, der trådte ind i bestyrelsen som 
temporær kassemester i 2019, da Birgitte Funch valgte 
at stoppe i embedet et år før tid, har valgt ikke at stå til 
valg for en 2-årig periode. Det er af personlige årsager 
og det faktum, at Poul stadig arbejder fuldtids og er med i 
andre bestyrelser. Vi takker Poul for hans gode 
intentioner. Vi kan med stor glæde meddele, at Henrik 
Flensborg har meldt sig som kandidat til kassemester 
posten i Klubbens bestyrelse! 

Klubben og fremtiden

Klubbens formål er at vedligeholde den gamle ØK ånd 
medlemmer og gæster imellem med tilbud af relevante 
arrangementer, interne og eksterne, der kan bringe 
gamle ØK-venner sammen. Yderligere gør Klubben sit 
til at fastholde og udvide kendskabet til det gamle 
Kompagni´s tidligere virke i verden. Til dette formål er 
tanken at udvide bestyrelsen med en person der kan 
agere ”ambassadør” for Klubben og være Klubben 
behjælpelig med tiltag, der kan hjælpe til med at 
yderligere forbedre Klubben. Erik Bøgh Christensen har 
takket ja til at udføre dette arbejde og genopstiller 
dermed igen som bestyrelsesmedlem i Klubben. Se 
yderligere interessant nyt omkring ØK's Almennyttige 
Fond inde i bladet.

Medlemmerne imellem

Vi afsluttede 2019 med 527 betalende medlemmer, efter 
at vi i løbet af året mistede 43 medlemmer; 24 desværre 
af naturlige årsager, 6 udmeldinger og 13 kunne vi trods 
ihærdige forsøg ikke længere komme i kontakt med om 
gammelt, udestående kontingent.

2019 var det første år ud af de sidste 10-12 år, hvor 
medlemsskaren blev drastisk reduceret. Dette er 
naturligt og ikke uventet, men dog noget vi skal vænne 
os til, og som vil kræve en ny strategi og ændringer i 
Klubben fremadrettet. 

besparelser i Klubben i forhold til 2019; noget 
bestyrelsen allerede har taget fat på. Jeg henviser også 
til det særlige indstik for GF i dette blad med dagsorden, 
regnskab og budget.

Vi ses til vores generalforsamling - hvis ikke før. Indtil da, 
pas godt på jer selv!

De bedste hilsener, Andy

Der kom dog heldigvis 19 nye medlemmer til. Yderligere 
34 medlemmer bestemte sig til at blive livstids 
medlemmer; noget der hjalp på Klubbens likviditet. 
Velkommen til alle! I, der stadig mangler at betale 
kontingent for 2020, må meget gerne gøre det snarest. 
Dermed undgår I også en mulig kontingent forhøjelse, 
hvis en sådan skulle blive fremlagt og godkendt i 
forbindelse med vores GF.  Faktura for kontingent 2020 
bliver sendt ud efter GF.

OBS: Andy skrev hjørnet, inden virus-foranstaltninger og 
-konsekvenser blev kendt herhjemme. 


